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L’sME INCORpORA uNs 800 
NOus sOCIs I INICIA CuRs 
sENsE LLIstA d’EspERA
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Arriba la Fira destaca 2016
La trobada de transferència de coneixement científic i tec-
nològic més imporant de la Comunitat Valenciana creix 
en empreses, centres d’investigació i espai expositiu 

LA CAsA MusEu dE 
LLORENs pOy s’OBRI A 
ACtEs sOCIOCuLtuRALs

10LA RutA dE LA tApA, 
MILLOR EsdEVENIMENt 
gAstRONòMIC pROVINCIAL
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Benlloch rearma el govern 
per a guanyar efectivitat i 
avançar el Vila-real del 2025
El canvi vol redoblar esforços per a «defensar-nos de 
l’herència del PP» i treballar pel projecte de futur 

La reestructuració se centra en les regidories del 
PSPV-PSOE i crea la figura del regidor col·laborador

La generalitat 
liquidarà els 1,7 
milions per la BuC

Amb l’ingrés d’aquestes 
quantitats, l’Ajuntament se-
guirà posant al dia les factu-
res amb els proveïdors locals 
pendents de pagament pel pa-
gament de sentències del PP i 
imprevistos, entre altres.

U

Avança la creació 
de l’Escola de 
Mediació policial 

L’Ajuntament, l’Institut 
Valencià de Seguretat Pública 
i Emergències (Ivaspe) i la Uni-
versitat Jaume I (UJI) treballen 
en l’esborrany del conveni 
que permetrà la futura crea-
ció del centre de formació a 
les instal·lacions de la Policia.

U

La justicia obliga a 
retornar el jardí de 
Botànic Calduch

L’Ajuntament, segons la 
nova sentència, ha de tornar 
el terrenys de l’actual jardí al 
propietari. El govern ha deci-
dir recórrer pel valor del solar 
reclamat per l’anterior amo.

U

Vila-real obté dos 
habitatges per a 
causes socials

 La Generalitat cedirà dos 
pisos en lloguer, els primers 
que existiran a la ciutat, per 
a donar solució als casos 
d’urgència sobrevinguda i si-
tuacions d’emergència social 
sorgits a la localitat. 

U



tema del mes

L’equip de govern té 
la voluntat d’arribar a 
un acord amb el titular 
del terreny per a no 
perdre la zona verda

U

Una nova sentència obliga l’Ajuntament 
a retornar el jardí del Botànic Calduch
El cas es remunta a finals del 2010, quan l’anterior govern va realitzar una ocupació directa sense el consentiment del propietari

Un a  n o v a  s e n t è n c i a 
u r b a n í s t i c a  o b l i g a 
l’Ajuntament a tornar al 
propietari el jardí del Bo-

tànic Calduch. La justícia no obli-
ga a pagar en diners, sinó a resti-
tuir la titularitat del solar ocupat 
el 2010 per l’últim executiu local 
del PP, liderat per l’exalcalde 
Juan José Rubert, per a construir 
l’actual jardí. Amb tot, l’actual 
equip de govern opta per arribar 
a un acord econòmic que evite 
perdre l’ús d’aquest espai.

El portaveu de l’equip de go-
vern, Javier Serralvo, va informar 
que la sentència dictada pel Jut-
jat Contenciós Administratiu nú-
mero 2 de Castelló anul·la l’acord 
de la Junta de Govern del 27 de 
setembre del 2010 per ser «con-
trari a dret», amb la consegüent 
condemna a l’Administració 
demandada a «cancel·lar les ins-
cripcions i anotacions registrals 
efectuades al seu favor en rela-
ció a l’immoble ocupat», i retor-
nar el solar al seu amo abans de 
l’ocupació.

La sentència judicial obligaria 
al consistori a desmantellar el 
jardí en qüestió –la creació de 
la qual va suposar una inversió 
d’uns 238.000 euros– i a retor-
nar els terrenys al seu amo. Sobre 
aquest tema, Serralvo va explicar 
que l’anterior executiu local del 
PP «va realitzar una expropiació 
forçosa mitjançant una ocupació 
directa del solar sense el consen-
timent del propietari, amb l’únic 
objectiu de fer la foto i la inau-
guració en un terreny que ni tan 
sols era seu i que van robar sota 
el pretext del que ells denomina-
ven urbanisme a cost zero».

I va afegir: «Aquesta mala her-
ba, consentida per l’actual por-
taveu popular, Héctor Folgado, 
que també estava en aquella 
Junta de Govern que va aprovar 
l’ocupació, és una de les més 
greus que hem patit en els últims 
temps, perquè el pitjor no és que 
hem de retornar el jardí que ara 
usen els veïns, a més la justícia 
ens condemna a pagar els danys 
i interessos generats i també a 
abonar les costes del judici».

Respecte a la sentència, tant 
la part demandant com l’actual 
alcalde, ho qualifiquen de «pecu-
liar» i «possiblement únic en tota 
Espanya».

16 MILIONS PER SENTÈNCIES
«Durant el mandat del PP es van 
fer ocupacions directes, sense ne-
gociar, passant per sobre de les 
persones, com va ocórrer amb el 

L’espai és molt utilitzat pels veïns de la zona així com pels escolars del col•legi del Botànic Calduch i ocupa una superfície superior als 3.000 metres quadrats.

El jardí fou construït després d’una ocupació forçosa sense l’acord del titular.

aquests imprevists, podríem ela-
borar uns comptes com en reali-
tat ens agradaria». 

«El PP va optar per fer urbanis-
me contra les persones, passant 
per sobre de tot i de tots i amb un 
únic lema: per a presumir cal pa-
tir, però l’únic que presumia era 
l’anterior equip i els qui patien 
eren els ciutadans, que pagaven 
amb els seus impostos cadascun 
dels seus excessos», afirmen.

tícia després que els afectats, en 
el seu dret, hagen denunciat». 

«Ho hem patit durant qua-
tre anys, ho seguim patint i no 
descartem seguir rebent aquest 
tipus de colps fruit dels empas-
tres del PP», manifesten els ac-
tuals responsables municipals, 
que asseguren que «per culpa 
d’aquestes sentències, el pressu-
post anual es veu afectat, perquè 
amb els diners que destinem a 

El portaveu de l’equip de govern va explicar la sentència judicial.

PAI Madrigal, el de la carretera 
d’Onda, l’Escola Oficial d’Idiomes 
(EOI) i el col·legi de José Soriano, 
entre d’altres”, lamenten des de 
l’equip de govern. En aquest sen-
tit, denuncien que «des del 2011 
hem pagat 16 milions en sentèn-
cies urbanístiques, dels quals 
vuit han sigut per sobrecost, és a 
dir, per la diferència entre la va-
loració del PP al seu moment dels 
terrenys i el que determina la jus-
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El risc urbanístic per reserves amenaça 
l’Ajuntament amb 21,5 milions d’euros
La quantitat correspon a les reclamacions de 18 propietaris que estudia el Jurat d’Expropiació de Castelló

E l risc derivat de les opera-
cions urbanístiques dels 
últims anys de govern del 
Partit Popular a Vila-real 

amenaça en aquests moments 
l’Ajuntament amb pagaments 
de prop de 21,5 milions d’euros. 
La quantitat correspon a les re-
clamacions presentades per 
un total de 18 propietaris que, 
en l’actualitat, estudia el Jurat 
d’Expropiació de Castelló, enca-
ra que el risc podria ascendir a 
80 milions d’euros, segons les 
dades de l’auditoria encarregada 
pel govern municipal el 2011. 

L’alcalde de la ciutat, José Ben-
lloch, ha donat a conéixer aques-
ta nova «bomba urbanística» que 
amenaça els pressupostos muni-
cipals i que, avança, intentarà 
gestionar «cercant acords amb els 
propietaris per a reduir les quan-
titats» i amb els instruments que 
ofereix la nova Llei urbanística 
valenciana (LOTUV). 

«En els anys en els quals alguns 
lligaven els gossos amb llonganis-
ses i tiraven amb pólvora de rei, 
el PP es va dedicar a malgastar i 
balafiar, sense gestionar el pla ge-
neral i fent que els veïns accepta-
ren reserves d’aprofitament per 
les seues terres en lloc de pagar-
los el que tocava, malgrat saber 
que era absolutament inviable», 
denuncia el primer edil. 

«I era inviable», puntualit-
za, «perquè si totes les reserves 
d’aprofitament que van fer es 
materialitzaren, Vila-real hauria 
de multiplicar-se per tres». «Ve-
nien la lluna, perquè tot aquest 
aprofitament no cap en la ciutat 
si no construïm tres barris com 
el de l’Hospital amb gratacels 
i pisos de 10 altures», incideix 
l’alcalde, que explica que els pro-
pietaris que no veuen materialit-
zada la reserva en un determinat 
temps tenen dret a reclamar el 
seu pagament en diners en lloc 
de terrenys. 

F r u i t  d ’ a q u e s t a  g e s t i ó , 
l’auditoria urbanística elabo-
rada el 2011 revela que hi ha a 
l’Ajuntament un risc de 80 milio-
ns d’euros que podrien ser recla-
mats pels propietaris. D’aquests, 
tal com ha revelat Benlloch, en 
l’actualitat hi ha reclamacions en 
el Jurat d’Expropiació per valor 
de 21.491.079 euros que s’estima 
que es resoldran en el termini 
aproximat d’un mes. «Seguirem 
treballant per a protegir els inte-
ressos de tots els veïns i les veï-
nes; però en aquest cas la discus-
sió està en les quantitats no en el 
dret a cobrar», puntualitza.

Entre els casos que hi ha 
damunt de la taula del Jurat 
d’Expropiació es troben operacio-
ns com la del jardí de Jaume I, els 
terrenys per a la prolongació de 
l’avinguda de França o la urbani-
tzació de la carretera d’Onda.

L’actual equip de govern va apos-
tar per la instal·lació de la prime-
ra pista esportiva a l’aire lliure 
en la zona del Botànic Calduch. 

AltrEs projEctEs
El projecte, adjudicat a principis 
de juliol del 2014 per un import 
de 34.550 euros, va permetre do-
tar aquest barri de la ciutat d’un 
espai per a la pràctica esportiva i 
l’esplai, en la línia del projecte de 
Vila-real com a ciutat de l’esport 
i la salut, amb instal·lacions en 
l’entorn urbà que apropen també 
la pràctica esportiva als barris. 

I amb l’objectiu d’eliminar 
un focus de perill i insalubri-
tat, també durant l’estiu de 
2014, l’Ajuntament va destinar 
uns 8.500 euros a la demolició 
d’algunes de les alqueries que 
presentaven un estat d’abandó i 
ruïna, que presentaven queixes 
al veïnat tot i que es va mantenir 
una en millor situació.

+ dAdEs

L’Ajuntament ha decidit re-
córrer la sentència que l’obliga 
a retornar el solar on se situa el 
jardí del Botànic Calduch, ocupat 
«il·legalment» pel govern del PP 
el 2010. La Junta de Govern Local 
ha adoptat la decisió per discre-
pàncies en el valor dels terrenys, 
després que els tècnics hagen 
detectat alguns errors en la valo-
ració pericial, tot i que en cap cas 
posa en qüestió la «il·legalitat» de 
l’operació urbanística. «No discu-
tim la il·legalitat de l’ocupació dels 
terrenys per part del govern del PP 
ni, per descomptat, el dret que té 
el propietari a què se li pague pel 
seu sòl. Però en l’expedient exis-
teix un conflicte amb la valoració 
de l’informe pericial de la parcel·la, 
que podria superar els 5,5 milions 
d’euros; una quantitat que els nos-
tres tècnics no consideren correc-
ta i que suposaria la ruïna per a la 
nostra ciutat», argumenta Benllo-
ch, que ha traslladat ja al propietari 
les raons d’aquesta decisió. En tot 
cas, puntualitza l’alcalde, el recurs 
«no significa que anem a esperar 
la sentència». «Com a persones de 
diàleg que som, estem disposats 
a asseure’ns amb la família i ne-
gociar un valor i unes condicions 
que donen viabilitat al pagament», 
agrega. L’alcalde ha lamentat que 
l’actuació dels governs del Par-
tit Popular, especialment l’últim, 
en matèria urbanística torne a 
col•locar la ciutat en una situació 
«molt delicada» «Nosaltres no vo-
lem que es reintegre el solar per-
què creiem que ha de ser un jardí 
per a la gent en un barri, a més, 
que ha estat molt abandonat i que 
volem en aquesta legislatura anar 
millorant i acabant d’urbanitzar-lo 
en condicions. No tindria cap sen-
tit que un jardí en el qual, al seu 
moment, es van invertir 300.000 
euros i que en els últims anys hem 
millorat amb actuacions com la 
instal•lació d’una pista, no pogue-
ra ser gaudit pels veïns del barri i 
de la ciutat», lamenta Benlloch.

U

Recurs per a no 
pagar 5,5 milions

jardí de jaume I: les 
reclamacIons  poden arrIbar 
als 7 mIlIons d’euros

U

Benlloch apunta que l’anterior equip 
de govern del PP «no va pagar ni un 
euro» per a completar la construcció 
del jardí de Jaume I. Les reclamacions 
presentades ascendeixen a uns 4,8 
milions d’euros, si bé la xifra podria 
arribar als 7 milions si es presenta una 
reclamació per la resta de la propietat. 
Els responsables del govern actual 
indiquen que els antics propietaris van 
cedir el terreny a canvi d’una reserva 
d’aprofitament i, a través d’un conveni, 
van assumir la urbanització de la plaça 
on es va ubicar la figura del fundador 
de la ciutat, Jaume I, després de retirarla
de la plaça Major. En una primera fase 
es va actuar en una zona de 7.500 
metres i una segona edició va permetre 
arribar als 11.000, amb diverses àrees 
de gespa, arbratge i una font.

urbanItzacIó de la 
carretera d’onda: 629.000 
euros reclamats

U

Respecte a la urbanització de la 
carretera d’Onda, reclamen 629.000 
euros. Benlloch diu que “intentarem 
arribar a acords amb els instruments 
que tenim. És l’única solució pel 
moment, tot i que hem d’advertir 
també que potser no siga definitiva. 
A aquesta situació s’afegeix el PAI pel 
qual l’urbanitzador demana drets per 
26,4 milions. «Hi ha poques unitats 
d’execució acabades i urbanitzades. La 
gent s’ha quedat sense les terres i ha 
pagat com si foren urbanes», apunta 
Benlloch que lamenta que “són quasi 
tres lustres els que porta el tema obert i 
encara pot donar maldecaps».

prolongacIó de l’avInguda 
de França: un total de   
990.000 euros sol·lIcItats

U

L’alcalde de la ciutat va definir com «el 
major empastre urbanístic de la ciutat» 
l’obertura de l’avinguda de França cap 
a Castelló. De fet, comenta Benlloch, 
l’Ajuntament no és el propietari 
d’aquests terrenys i són els titulars els 
que paguen els impostos d’un vial 
que utilitza el poble. L’anterior equip 
de govern del PP va realitzar aquestes 
obres incloses en el Pla Municipal 
d’Obra Pública amb un pressupost 
aproximat de 2,1 milions d’euros. Una 
UTE formada per Pavasal i Sugabsa va 
escometre l’actuació en una superfície 
de 20.000 metres quadrats i es van 
realitzar treballs en dues rotondes: 
una per enllaçar l’avinguda de la 
Mediterrània i l’altra enfront del Viver 
d’Empreses. El risc actual per aquesta 
actuació està xifrat en 990.000 euros.
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Vila-real liquida 1,2 milions pendents 
de pagament a proveïdors locals
L’abonament del deute autonòmic per la BUC i la reducció de la despesa permeten fer front a les factures

L a Generalitat Valenciana 
ingressarà el deute que 
manté amb l’Ajuntament 
per la Biblioteca Univer-

sitària del Coneixement (BUC) 
abans que finalitze l’any. 

«Gràcies a açò, si no hi ha con-
tratemps, Vila-real ingressarà 
els 1,7 milions d’euros que se’ns 
deuen aquest mateix any, men-
tre que, si no hi haguera volun-
tat de la Generalitat, el pagament 
s’hauria demorat almenys any i 
mig», diu l’alcalde de la ciutat, 
José Benlloch, que puntualitza 
que «en el cas que hi haja algun 
problema, almenys rebrem ja els 
1,2 milions que necessitem per a 
equilibrar els comptes i pagar als 
proveïdors».

Amb l’ingrés d’aquestes quan-
titats, l’Ajuntament seguirà po-
sant al dia les factures amb els 
proveïdors locals pendents de 
pagament per haver hagut de fer 
front a les sentències i ‘empas-
tres’ urbanístics dels governs del 
Partit Popular, entre altres despe-
ses imprevistes com el sobrecost 
del tractament dels residus. 

deute per La buc
Benlloch ha mantingut sen-
gles trobades amb el president 
del Consell, Ximo Puig, i la di-
rectora general de Patrimoni, 
Carmen Amoraga, que perme-
ten concloure que «si tot va bé, 
abans que acabe aquest exercici, 
l’Ajuntament haurà ingressat la 
totalitat del deute de la BUC». 
La quantitat a percebre és de 
1.763.000 euros, dels 2.425.000 
euros estipulats en un conveni 
que data de l’any 2009. 

benlloch ja ha signat un pagament de 900.000 euros i ha donat ordre als departaments per a liquidar el deute.

al fet que els seus impostos no 
vagen només a pagar els empas-
tres i capritxos dels govern irres-
ponsables del PP», adverteix Ben-
lloch. 

«La liquidació del deute de la 
BUC, a falta dels interessos, ens 
permetrà posar al dia les factures 
i, sumada a la xicoteta pujada de 
la contribució després d’haver-la 
abaixada el 2014, equilibrar els 
comptes de cara al pròxim exer-
cici», diu Benlloch.

El cobrament del deute de la 
BUC es produeix després de la 
sentència del TSJCV favorable 
a l’Ajuntament, que va anul·lar 
la modificació «unilateral, arbi-
trària i prepotent» del conveni 
inicial aprovada per l’anterior 
Consell del Partit Popular que 
perllongava les anualitats fins al 
2021. 

I amb l’objectiu d’eliminar els 
deutes pendents, l’alcalde ha in-
format de l’autorització del pa-

gament de 1.755.855 euros desti-
nats a proveïdors, en la seua ma-
joria xicoteta empresa local. 

Així mateix, a l’octubre es va 
realitzar un nou ple extraordi-
nari per a fer front al pagament 
de noves relacions de despeses 
per valor de 200.000 euros sense 
consignació. 

«Farem els plens que siga ne-
cessari per a anar salvant els pa-
gaments de factures sense con-
signació, perquè la gent té dret 

LaIa VILanoVa, noVa 
coordInadora comarcaL  
de JoVespV - compromís

La vila-realenca Laia Vila-
nova Marqués, de 26 anys, 
assumeix el repte de ser la 
coordinadora comarcal de 
la Plana Baixa i l’Alt Millars 
de la formació política juve-
nil a la qual pertany. Vilano-
va considera que «tenim una 
tasca molt difícil ja que dins 
de la nostra comarca hi ha di-
ferents realitats». La jove veu 
indispensable «rebre l’ajuda 
necessària de part de la Coor-
dinadora Nacional».

U

repàs

eL pp denuncIa La FaLta 
d’accÉs a L’estat d’eXecucIÓ 
deL pressupost munIcIpaL

El PP ha criticat l’opacitat 
de l’equip de govern en «ocul-
tar» l’estat d’execució del pres-
supost municipal. Des del PP 
afirmen que van realitzar la 
petició per registre d’entrada 
el mes de juliol però encara no 
ha obtingut resposta. «Mentre 
pugen els impostos, es neguen 
a oferir informació pública a 
l’oposició per a fiscalitzar i sa-
ber què fan amb els diners», 
argumenten.

U

cIutadans proposa unIr-
se aL proJecte proVIncIaL 
‘terrItorI cardIoprotegIt’ 

El portaveu de Ciutadans, 
Domingo Vicent, ha reclamat 
en la Comissió de Govern So-
cial i Qualitat de Vida que «la 
localitat se sume al projecte 
‘Territori Cardioprotegit’ de 
la Diputació Provincial de 
Castelló, una oportunitat per 
a obtenir desfibril·ladors se-
miautomàtics per a salvar vi-
des sense cap despesa».

U

CooperaCió perfila 
la CloeNDa  Del projeCte 
europeu D’iNtegraCió CaSe4i

U

La Regidoria de Cooperació, 
encapçalada per Álvaro Escorihuela, ha 
participat en una nova trobada dins del 
projecte europeu CASE4I, destinat al 
disseny d’eines educatives d’integració 
social. Les jornades, celebrades a 
la ciutat francesa de Bordeus, han 
permés posar en pràctica algunes de 
les mesures elaborades juntament 
amb entitats socials de diferents països 
de la Unió Europea abans de la seua 
presentació formal en la clausura oficial 
del projecte, que tindrà lloc el pròxim 
mes de març a Vila-real. En aquest 
últim esdeveniment es presentaran 
les conclusions del treball realitzat de 
forma conjunta al llarg de 24 mesos.  
El projecte va visitar la ciutat el darrer 
novembre i van celebrar diferents 
tallers i dinàmiques.

Municipal
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Benlloch reassigna les àrees de gestió 
municipal per a «guanyar efectivitat»
Altres motius de la remodelació són reclamar més ajudes a altres administracions i perfilar el pla estràtegic de la ciutat de cara a 2025

L ’equip de govern es rearma 
per a «guanyar efectivitat» 
i «combatre millor el llast 
dels empastres dels gover-

ns del PP que seguiran arrosse-
gant la gestió municipal durant 
molts anys». L’alcalde de la ciu-
tat, José Benlloch, ha signat la re-
organització del govern munici-
pal, que arriba any i mig després 
d’iniciat el mandat.

«Quan vam iniciar el mandat 
ja vam dir que més de la meitat 
dels regidors i regidores eren 
nous en tasques de govern i no 
els vam donar responsabilitats 
fortes», argumenta Benlloch que 
afirma que «per això, vam idear 
una estructura que els permetera 
entrar en contacte amb la gestió 
municipal i adquirir experièn-
cia, amb la idea, com ja vaig dir 
al seu moment, de sumar majors 
responsabilitats al llarg del man-
dat», explica Benlloch.

A més, el màxim responsable 

municipal apunta que durant 
aquests mesos també han pogut 
descobrir en quines àrees es des-
envolupen millor els diferents re-
gidors «perquè no tots som bons 
per a tot i hem de ser capaços de 
ficar els millors en allò que si-
guen millor», ha comentat Ben-
lloch. «Amb aquesta remodelació 
donem un pas, en un moment 
en el qual hem de multiplicar 
els nostres esforços per a defen-
sar-nos de l’herència del PP que 
encara llasta la vida municipal», 
detalla l’alcalde.

Eixir cap a fora i aconseguir 
majors recursos i finançament 
d’altres administracions és el 
segon dels arguments esmen-
tats per Benlloch per a realitzar 
aquests moviments de regidories. 
«Necessitem eixir de Vila-real 
molt més per a demanar ajuda 
a altres administracions», indica 
Benlloch.  «Fins ara era complicat 
i hem estat castigats per governs 

 Gemma Gil Tellols
Regidora de Participació 
Ciutadana

Josep Pasqual Sancho Rubert
Regidor d’Agricultura, Medi 
Ambient i Canvi Climàtic

Diego A. Vila Reina
Regidor de Relacions Institucionals, 
Proximitat i Turisme (col·laborador)

M. Carmen Pesudo Cantavella
Regidora de Recursos Humans

Álvaro Escorihuela Claramonte
Regidor de Serveis Socials, Coop. 
Int., Transparència i Territori (col)

 Anna Vicens Vicent
Regidora d’Inclusió Social, Adm. 
Local i Hisenda (col·laboradora)

Mónica Mañas Marín
Regidora d’Educació, Innovació i 
Noves Tecnologies

Eduardo Pérez Arribas
Regidor de Cultura

 Xavier Ochando Manzanet
Regidor de Joventut i Economia

Rosario Royo Navarro
Regidora de Cementeri, Igualtat, 
Univ. Popular,  Família i Termet

Javier Serralvo Guarque
Regidor de Festes, Seguretat 
Ciutadana i Mobilitat

Francisco Valverde Fortes
Regidor de Serveis Públics i 
Comunicació

Sabina Escrig Monzó
Regidora d’Administració Local i 
Hisenda

Emilio M. Obiol Menero
Regidor de Territori i Turisme

Silvia Gómez Rey
Regidora de Sanitat, Esports i 
Salut

Pasqual Batalla Llorens
Regidor de Normalització 
Lingüística i Tradicions

José Benlloch Fernández
Alcalde

que no donaven suport al govern 
del canvi, però ara la Generalitat 
ofereix accions de les quals ens 
podem beneficiar i, per això, és 
important lliberar de tasques 
municipals a alguns regidors 
perquè puguen reivindicar amb 
més força i gestionar aquestes 
ajudes», justifica l’alcalde. 

El darrer motiu que ha por-
tat a la remodelació, diu Benllo-
ch, és treballar «pel Vila-real de 
2025, redefinint i repensant el 
model de ciutat en el qual hem 
estat treballant durant els últi-
ms cinc anys».

Tot  i  e l s  come nt a r i s  de 
l’oposició respecte a aquest canvi 
que van atribuir a «una crisi de 
govern pel desastre econòmic», 
Benlloch descarta problemes 
amb el treball de l’equip i insis-
teix en què la decisió correspon 
a guanyar efectivitat front a 
«l’herència rebuda»

A més, diu Benlloch, realitzar 

la remodelació en aquests mo-
ments permet que els regidors 
puguen treballar ja des de les no-
ves àrees el pressupost del 2017.

CANVIS EN EL PSPV-PSOE
Amb aquests objectius, l’actual 
reestructuració se centrarà en 
les regidories del PSPV-PSOE. A 
més de l’assignació de delegacio-
ns, la reforma inclou com a no-
vetat la creació de la figura del 
regidor col·laborador.

El  darrer mes d’agost es 
van realitzar més canvis en 
l’assignació de les regidories, en 
aquest cas, a Compromís. Amb 
la marxa de María Dolores Pa-
rra, nomenada directora general 
d’Internacionalització pel Con-
sell, Gemma Gil va entrar al con-
sistori i es va fer càrrec de l’àrea 
de Participació Ciutadana, que li 
cedia l’edil Xavier Ochando, que 
va mantenir la gestió de Joventut 
i va incoporar les d’Economia. 

Benlloch apunta que 
realitza la remodelació 
per a «defensar millor 
la ciutat dels empastres 
de l’etapa del PP»

U

Els canvis actuals 
afecten àrees del PSPV 
després d’una primera 
remodelació de les 
àrees de Compromís

U

AJUNTAMENT de 
VILA-REAL



fases

El pis al carrer del Molí Bisbal té 
66 metres útils i compta amb tres 
habitacions i plaça de garatge, 
mentre el situat al carrer del Riu té 
40 metres i una sola habitació. «En 
cap moment s’oferiran a famílies 
de manera reglada, com els que 
assigna la Generalitat, ni són un llo-
guer social», reitera Obiol. «És una 
iniciativa important per a solucio-
nar el problema de l’emergència 
social sobrevinguda que tant de 
bo no hàgem d’usar pràcticament 
mai», agrega l’edil de Territori, que 
avança que aquesta és només 
la primera fase d’un programa 
d’habitatge «molt més ambiciós».

U

Un programa 
«més ambiciós»

Vila-real aconsegueix dos pisos de 
la Generalitat per a emergències
Serà la primera vegada que l’Ajuntament dispose d’habitatges per a finalitats socials

Obiol va presentar l’acord entre el consistori i l’entitat autonòmica eIGe per cinc anys prorrogables anualment.

L ’Ajuntament i l’Entitat 
d’Infraestructures de la Ge-
neralitat (EIGE) signaran un 
contracte d’arrendament 

pel qual l’Ajuntament obtindrà 
la cessió de dos habitatges en llo-
guer per a donar solució als casos 
d’urgència sobrevinguda i situa-
cions d’emergència social. «Es 
tracta de situacions límit, com 
desnonaments o casos de vio-
lència en la llar, als quals aquest 
govern és sensible i als quals fins 
ara donàvem resposta amb so-
lucions alternatives», explica el 
regidor de Territori, Emilio M. 
Obiol.

«Encara que semble inaudit», 
lamenta l’edil, “l’Ajuntament no 
disposa de cap habitatge en pro-
pietat per a aquestes situacions, 
després de la dècada prodigiosa 
que va viure l’anterior equip de 
govern, en la qual es van cons-

truir centenars de promocio-
ns, sense que ningú fóra capaç 
-d’acord amb la llei- d’obtenir 
cap pis per a finalitats socials”. 
Enfront d’aquesta situació, amb 
la signatura d’aquest conveni el 
consistori disposarà, per prime-
ra vegada, de dos habitatges per 
a atendre els casos més urgents 
«sense necessitat de recórrer a 
hotels o hostals, com fins ara ha-
víem fet, amb la consegüent mo-
lèstia i pèrdua d’intimitat per a 
les persones ateses».

Els dos pisos, situats als carrers 
del Molí Bisbal i Riu, comptaran 
amb un contracte conjunt per 
a cinc anys prorrogables anual-
ment i no tindran cap cost per a 
l’Ajuntament, ja que «la Genera-
litat portava des del 2007 sense 
pagar l’impost de béns immobles 
(IBI), per la qual cosa aquesta serà 
una compensació del deute». 

el Ple liquida el 
PaI Pla Redó per a 
donar solució a «un 
empastre més»

E L’Ajuntament ha acordat 
declarar conclús el procedi-
ment d’adjudicació del Pro-
grama d’Actuació Integrada 
(PAI) del sector de sòl urbani-
tzable homologat Pla Redó. 
«Una actuació més, de les mol-
tes dutes a terme des que vam 
entrar a governar el 2011 i que 
serveix per a donar solució a 
un empastre més de l’anterior 
govern del PP», explica el re-
gidor de Territori, Emilio M. 
Obiol. El projecte, iniciat el 
2002 per una empresa que 
va presentar una proposta 
per a urbanitzar un terreny 
situat al costat de la carrete-
ra CV-222 de les Alqueries a 
Betxí, al costat del pont sobre 
l’autopista AP-7, pretenia exe-
cutar una àrea industrial de 
155.064 metres. «La firma no 
va fer els passos necessaris per 
a l’adjudicació i posterior des-
envolupament del programa 
i la nova legislació prohibeix 
l’adjudicació de qualsevol 
PAI que haja sigut tramitat a 
l’empara de l’antiga llei, per 
la qual cosa aquest mateix any 
iniciem el procediment per a 
declarar conclús el projecte i 
comunicar-li-ho a l’empresa, 
que no ha presentat escrit 
d’al·legacions en el termini 
d’audiència», explica Obiol, 
que assegura que «quan vam 
arribar a l’equip de govern el 
2011 ens vam trobar damunt 
la taula diversos PAI que po-
dien ser futures bombes en 
forma de sentència, com les 
que periòdicament ens des-
trossen la caixa de cabals», in-
dica. «Hi havia 2,5 milions de 
metres quadrats, pressuposts 
de construcció de 100 milions 
d’euros (sense IVA) i reclassifi-
cacions de sòl de rústic a urbà, 
la major part per a ús indus-
trial”, argumenta.

U

el Mes de la sostenibilitat 
reparteix més de 700 
portaentrepans a escolars

La Regidoria d’Agricultura, 
Medi Ambient i Canvi Climàtic 
ha clausurat la campanya de re-
ducció d’embolcalls que forma 
part de dotzé Mes de la Sostenibi-
litat, amb el repartiment de 700 
portaentrepans a tots els alum-
nes del primer curs de Primària 
de 14 centres educatius. L’edil 
responsable de l’àrea, Josep Pas-
qual Sancho, ha visitat el col·legi 
Pintor Gimeno Barón, on ha tin-
gut lloc l’última sessió d’aquesta 
quarta edició de la campanya. 

El programa de reducció 
d’embolcalls va començar el 10 

U d’octubre passat. Durant les ses-
sions, els xiquets i xiquetes han 
aprés, de manera amena i diver-
tida, mitjançant una gimcana, 
a reduir la quantitat de residus 
que es produeixen a casa, així 
com a distingir quins productes 
es dipositen en cada contenidor 
de separació selectiva, on per 
primera vegada s’ha introduït la 
fracció orgànica.

En finalitzar el joc, cada alum-
ne ha rebut un portaentrepans 
perquè porten l’esmorzar al 
col·legi i que contribuïsquen a 
reduir altres tipus d’embolcalls. sancho va visitar un dels centres educatius en els quals es va fer l’activitat.
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UN ReGLaMeNT MILLORaRÀ 
La TRaNsPaRÈNCIa De La 
GesTIÓ De L’aDMINIsTRaCIÓ

L’Ajuntament  constitui-
rà una mesa de treball per 
a elaborar un Reglament 
d’organització municipal 
(ROM) que regule el funcio-
nament intern del consistori, 
com una nova eina per a mi-
llorar la transparència en la 
gestió local. Aquest ha sigut 
un dels acords als quals es va 
arribar en la Junta de Porta-
veus, que també va fixar per a 
les Festes Fundacionals l’acte 
de lliurament de les medalles 
de la ciutat a l’UJI, Sebastián 
Mora i la Puríssima Sang.

U

Repàs

La LLaNÇaDORa D’OCUPaCIÓ 
ORGaNTIZa UN aCTe a faVOR 
D’asPas I RÀDIO esPaI JOVe

Dins de les activitats habi-
tuals per a aprendre a inserir-
se amb millors expectatives en 
el mercat laboral, els usuaris 
de la Llançadora d’Ocupació 
i Emprenedoria Solidària de 
Vila-real van organitzar una 
sessió de zumba benèfica per a 
recaptar fons per a l’associació 
d’atenció i suport a famílies i 
persones sordes, rehabilitació 
logopèdica, orientació i inser-
ció laboral i oci ASPAS Caste-
lló. La recaptació es va com-
partir amb Ràdio Espai Jove, 
ens sense ànim de lucre.

U

NORMaLITZaCIÓ LINGüísTICa  
IMPaRTeIx UN CURs De 
VaLeNCIÀ PeR a NOUVINGUTs

El regidor de Normalitza-
ció Lingüística, Pasqual Bata-
lla, ha visitat el curs de valen-
cià per a nouvinguts (inicia-
ció), que es realitza a l’Espai 
Jove. El curs intensiu, de 50 
hores lectives, s’imparteix els 
dilluns i els dijous. Enguany 
s’han matriculat 25 alumnes 
procedents de províncies com 
Albacete, Càceres, Conca, Gra-
nada, Jaén i Zamora, així com 
d’altres països com el Marroc, 
Romania, Macedònia, Itàlia, 
l’Argentina, Brasil, Cuba, Co-
lòmbia i Uruguai.

U

La POLICIa ReaLITZa UNa 
CaMPaNYa De seGUReTaT aLs
PassOs PeR a VIaNaNTs

La Unitat de Trànsit de la 
Policia Local ha realitzat una 
campanya que, amb el lema 
«Respecta els passos per a via-
nants», pretenia conscienciar 
i millorar la seguretat dels 
vianants. «Són molts els con-
ductors que no respecten la 
preferència de pas dels via-
nants en els passos habilitats 
per a ells», assenyala l’edil de 
Seguretat Ciutadana, Javier 
Serralvo, que indica que «la 
campanya respon a la neces-
sitat de donar resposta a una 
demanda dels vianants».

U



SPV mejorará el entorno de la 
Glorieta y la acequia mayor
Se reparará el puente, se creará una rampa accesible y se reforzará la iluminación

El puente para salvar la acequia presenta algunos desperfectos aunque no supone un riesgo para la seguridad.

E l  Ayuntamiento,  a través de la 
Concejalía de Servicios Públicos, 
ha previsto una serie de actuacio-
nes en el entorno de la Glorieta 20 

de Febrero para mejorar algunos puntos 
del área y responder, al mismo tiempo, a 
las peticiones de los vecinos. El concejal 
del área, Francisco Valverde, ha explicado 
que se llevarán a cabo tres intervenciones. 
La primera de ellas, la más inmediata, es 
la sustitución y reparación del puente que 
salva la acequia y que comunica la Glorie-
ta con la plaza de Escultor Ortells, con un 
coste de 9.500 euros. 

«La armadura de las vigas que dan con-
sistencia a la pasarela ha comenzado a 
descolgarse y a oxidarse, por lo que, aun-
que no hay ningún peligro de que caiga la 
plataforma, nuestra obligación es actuar 
ante cualquier deterioro y así lo vamos 
a hacer, cambiando todas las vigas y el 
puente”, explica Valverde, que señala que 
“lo que sí mantendremos es la valla, ya que 
por su relativa antigüedad tiene un gran 
valor para los vila-realenses». Además, se 
aprovecharán los trabajos para hacer com-
pletamente accesible el puente, eliminan-
do un pequeño bordillo. 

Otra de las actuaciones previstas, con 
un presupuesto de alrededor de 10.000 
euros, será la creación de una rampa en 
el tramo de la calle Pintor Gimeno Barón 
que une con el paseo de la acequia jun-
to a la Glorieta, para facilitar el acceso a 
personas con movilidad reducida. “Vamos 
a aprovechar la reparación de un muro 
afectado por las raíces de los árboles para 
remodelar el espacio, creando un bancal 
ajardinado integrado en la propia rampa, 
que permitirá ascender al paseo peatonal, 
donde también sustituiremos el pavimen-
to que debido a las raíces está desnivelado 
y que requiere un saneamiento”, indica.

La tercera de las intervenciones, tam-
bién demandada por la Asociación de 
Vecinos Séquia Major, es la mejora de la 
iluminación de las farolas, con un aumen-
to de la intensidad de las luminarias, para 
conseguir un paseo más luminoso. El pa-
quete de tres actuaciones comenzará en 
un plazo aproximado de 10 días, con la re-
paración del puente, y se desarrollará pre-
visiblemente hasta final de año. En 2017, 
las actuaciones en el entorno de la ace-
quia continuarán con la ampliación de la 
acera que discurre junto a la acequia entre 

el paseo de la Estación y la calle Burriana, 
eliminando el estrangulamiento actual de 
la acera. La propuesta inicial, a petición de 
los vecinos y a falta de una reunión con el 
Sindicato de Riegos, es ampliar el actual 
puente, cubriendo un tramo del canal. De 
este modo, “se gana seguridad en la zona 
y damos respuesta a otra reivindicación de 
los residentes”, concluye Valverde.

BOLARDOS FLEXIBLES
También en el entorno de la gloriera, en 
la calle Mestre Goterris, se han instalado 
cuatro bolardos de un material plástico 
elaborado por la empresa local Ultraprotek 
como parte de una prueba piloto lanzada 
desde el área de Servicios Públicos. Su co-
lor, gris en las puntas y negro en la parte 
central, con el escudo villarrealense silue-
teado en la punta, también cuenta con dos 
líneas blancas horizontales.

«Son algo flexibles, de resina plástica, 
por tanto no son rígidos del todo y no se 
rompen al chocar, con un coste parecido a 
las de hierro, pero con unas ventajas que 
queremos comprobar durante medio año 
en este punto conflictivo del tráfico de la 
ciudad», apunta Valverde. 
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El Tribunal de Cuentas 
archiva la denuncia del PP 
por los pagos a justificar

El Tribunal de Cuentas ha 
archivado la denuncia presen-
tada por el Partido Popular de 
Vila-real en 2015 contra el al-
calde de la ciudad, José Benllo-
ch, por los pagos a justificar del 
consistorio al entender que “to-
do es absolutamente correcto y 
nunca ha existido la más míni-
ma irregularidad”. 

El propio Benlloch ha dado 
cuenta de la resolución del tri-
bunal y ha mostrado su satisfac-
ción por el archivo. “Hemos pa-
sado un auténtico calvario con 
este tema, siendo incluso obje-
to de burla en el ámbito nacio-
nal por la operación de acoso y 
derribo iniciada por el PP local 
con sus denuncias y acusacio-
nes que, una vez más, se han de-
mostrado como lo que son: una 
mentira para intentar confun-
dir a la población con la idea de 
que todos somos iguales. Y no 
lo somos”, argumenta.

El Tribunal de Cuentas cele-
bró una vistilla para dirimir 
la situación, tras estudiar la 
denuncia y la documentación 
aportada de los pagos, avalados 
por los técnicos de Intervención 
y Secretaría. En sus conclusio-
nes, el organismo determina 

U que no se aprecia “ninguna 
circunstancia que pudiera ser 
constitutiva de malversación 
o de alcance” en los términos 
que determina la legislación, 
por lo que “da por terminada” 
la actuación. Ante esta reso-
lución, el alcalde ha querido 
agradecer al interventor y vice-
interventora municipales, se-
cretario, oficial mayor, Gabine-
te de Alcaldía y a “todos los que 
han trabajado para defender a 
la ciudad de unas acusaciones 
que ponían en entredicho el 
trabajo de mucha gente”. 

Tras conocer la decisión del 
tribunal, Benlloch tomará en 
consideración la posibilidad de 
presentar las acciones civiles 
anunciadas en su día por vul-
neración del derecho al honor 
por parte del portavoz popular. 
“Lo voy a meditar, pero lo que 
sí creo es que lo que le ha costa-
do al erario público defender a 
la ciudad de este nuevo ataque 
deberían pagarlo los causantes 
de esta situación”, agrega el al-
calde.

El PP presentó la denuncia 
por el gasto de 11.800 euros en 
unos 770 menús a través de 39 
facturas.

Benlloch informó de la decisión del tribunal tras la vistilla celebrada.

No esperes a que
llegue el frío

Aprovéchese de las ofertas y la financiación 
hasta 12 meses sin sintereses

www.fontavill.net

C/ Piedad, 106 - 12540 Vila-real (Castellón) - Tel. 964 521 372
Síguenos en

Calderas - Calentadores 
Calefacción



Arranca la prueba piloto para la 
recogida de residuos orgánicos  
Se testará un área de població de unas 2.000 personas durante un total de 12 semanas

En total, está previsto el reparto de más de 20.000 bolsas biodegrabables durante los tres meses de campaña.

E l Ayuntamiento ha puesto 
en marcha una prueba pi-
loto que, bajo el nombre 
Vila-real orgànica, busca 

familiarizar a los ciudadanos y 
promocionar la recogida selec-
tiva de materia orgánica. La ini-
ciativa, impulsada por las con-
cejalías de Agricultura, Medio 
Ambiente y Cambio Climático, 
Economía y Proximidad y Admi-
nistración Local, tiene una dura-
ción de 12 semanas para, poste-
riormente, evaluar el resultado 
obtenido en cuanto a la partici-
pación por parte de los vecinos. 

“Queremos que la gente sepa 
que todavía se puede hacer mu-
cho más para ayudar al medio 
ambiente y se anime a dar el pa-
so de separar los residuos orgáni-
cos de los que no lo son”, explica 
el edil de Agricultura, Medio Am-
biente y Cambio Climático, Josep 
Pasqual Sancho. 

Para ello, se han instalado 25 
contenedores de color marrón 
en la zona comprendida entre las 
avenidas Francesc Tàrrega, Medi-
terràni, França y Grècia, con un 
área de población de unas 2.000 
personas. Para poder participar 
en el proyecto piloto, se ha reali-
zado un buzoneo con bolsas bio-
degradables y un tríptico infor-
mativo para que sepan cómo uti-
lizar correctamente el sistema.

En total, se repartirán más de 
20.000 las bolsas a lo largo del 
trimestre, ya que “quienes ha-
gan uso de las que dejamos en el 
buzón podrán ir a por más a la 
piscina cubierta Yurema Reque-
na”, señala Sancho, que destaca 
la participación de Fobesa y Re-
ciplasa -que financia el proyec-
to- y recuerda la importancia de 

“respetar el uso de cada contene-
dor”. 

De este modo, los restos de 
comida, así como los restos ve-
getales, residuos de papel como 
servilletas, pañuelos y papel de 
cocina, bolsas de infusión, tapo-
nes de corcho, serrín, palillos, 
excrementos de animales y bol-
sas biodegradables se deberán de-
positar en el nuevo contenedor 
marrón. El vidrio seguirá en los 
contenedores verdes de tipo iglú; 
el papel y cartón en el azul, y los 
plásticos, envases y bricks en el 
amarillo y el resto de desechos, 
considerados no orgánicos, co-
mo el textil sanitario, las toalli-
tas, pañales, compresas, cerámi-
ca, residuos de cenizas o colillas, 
entre otros, en el contenedor gris 

habitual.

AMPLIACIÓN
El objetivo, según la concejala 
de Proximidad y Administración 
Local, Sabina Escrig, es que, tras 
finalizar la prueba piloto, “si los 
resultados son positivos, el siste-
ma se pueda extender”. En prin-
cipio, la recogida se realizará de 
lunes a sábado por la mañana y 
“si los ciudadanos se mentalizan 
y hacen un buen uso, se converti-
ría en un proyecto a largo plazo 
en el que, poco a poco, los con-
tenedores habituales pasarían a 
ser más minoritarios, mientras 
los restos orgánicos se podrían 
aprovechar para hacer compost 
y utilizarse, por ejemplo, en el 
campo”, agrega. 
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Los contenedores para este tipo de basura se reconocen por ser marrones.

El centro de congresos El Molí acogió otra de las citas preparatorias.

Vila-real concurrirá a la 
segunda convocatoria de 
las ayudas europeas EDUSI

El Ayuntamiento ha puesto 
ya en marcha la maquinaria pa-
ra concurrir a la segunda con-
vocatoria de ayudas europeas 
para la implantación de una Es-
trategia Urbana de Desarrollo 
Sostenible Integrado (Edusi).

Tras la decisión del equipo de 
gobierno de participar en este 
segundo proceso, el alcalde de 
la ciudad, José Benlloch, ha en-
cargado a un comisión técnica 
la revisión del proyecto presen-
tado a la primera convocatoria, 
un documento que fue aproba-
do por unanimidad de todos los 
grupos políticos con represen-
tación municipal y la implica-
ción de la ciudadanía. 

“Durante los últimos cinco 
años hemos venido trabajando 
en un proyecto de ciudad y en 
líneas estratégicas de innova-
ción, que, con el consenso de 
todas las fuerzas políticas y los 
agentes sociales, plasmamos 
en el documento Edusi con el 
que concurrimos a la primera 
convocatoria de las ayudas”, re-
cuerda Benlloch. 

“Lamentablemente”, pun-
tualiza, “no pudimos obtener 
los fondos en este proceso, pe-
ro debemos seguir trabajando 
para llevar adelante el proyecto 
de ciudad del que, entre todos, 
nos hemos dotado”. 

U Con este objetivo, el equipo 
de gobierno ha decidido concu-
rrir a la segunda convocatoria 
para la selección de EDUSI pu-
blicada el pasado 7 de octubre 
en el Boletín Oficial del Esta-
do. 

Para ello, una comisión for-
mada por técnicos municipales 
y de la consultora que partici-
pó en el diseño de la estrate-
gia revisará el documento, sin 
coste para el consistorio, para 
“subsanar los posibles errores 
que se hayan podido cometer a 
la hora de explicar la estrategia 
o presentar el proyecto”.

Tras conocer que Vila-real no 
había conseguido aportación 
económica, Benlloch solicitó 
una reunión urgente con el Mi-
nisterio, al objeto de conocer 
más detalles de las razones que 
han llevado a la desestimación 
de la propuesta para saber en 
qué puntos se podía mejorar y 
dónde centrar los esfuerzos pa-
ra la segunda convocatoria. 

La estrategia presentada 
suponía invertir un total de 
13.036.000 euros en cuatro 
grandes ejes (tecnología, eco-
nomía sostenible, inclusión 
social y medio ambiente) y 17 
líneas en seis años con cargo a 
los Fondos Europeos de Desa-
rrollo Regional (Feder).  

Las diferentes fuerzas políticas trabajaron en la elaboración del proyecto.



La Escuela de Mediación Policial 
avanza junto a la UJI y el Ivaspe
El Ayuntamiento, el IVASPE y la UJI trabajan con un borrador del convenio que permitirá crear este centro

E l Ayuntamiento, junto al 
Instituto Valenciano de 
Seguridad Pública y Emer-
gencias (IVASPE) y la Uni-

versitat Jaume I (UJI) avanzan 
en el borrador del convenio que 
permitirá la futura creación de la 
Escuela de Mediación Policial en 
la ciudad. 

El concejal de Seguridad Ciu-
dadana, Javier Serralvo, ha par-
ticipado en una reunión celebra-
da en la UJI para abordar el do-
cumento, en la que también han 
estado presentes el director del 
IVASPE, José María Ángel, y la je-
fa del Servicio y Formación en Se-
guridad y Emergencias, Ángeles 
Navarro, así como el vicerrector 
de Economía y PAS y la vicerrec-
tora de Estudios de la UJI, Miguel 
Ángel Moliner e Isabel García, 
acompañados por la directora de 
la Cátedra de Mediación Policial 
Ciutat de Vila-real, Carmen Láza-
ro, y por el intendente jefe de la 
Policía Local de Vila-real, José Ra-
món Nieto, y la inspectora y res-
ponsable de la Unidad de Media-
ción Policial del cuerpo, Rosana 
Gallardo.   

El encuentro ha servido para 
perfilar las obligaciones de cada 
parte y especificar las funciones 
de la futura Escuela de Media-
ción Policial del IVASPE, una vez 
creada, datos que se han plasma-
do en el borrador del convenio 
interinstitucional, que ahora de-
berá ser estudiado por los gabi-
netes jurídicos de los tres entes 
y que, una vez se haga definitivo, 
se hará oficial con la consiguien-
te firma, tal y como ha explicado 
Serralvo.   

El alcalde, José Benlloch, ha 
destacado que la creación de es-
te ente supondrá implantar en 
Vila-real una extensión perma-

El Rectorado de la UJI acogió la reunión entre las partes implicadas que sirvió para perfilar la futura Escuela

nente del IVASPE especializada 
en mediación, «materia en la que 
somos referente internacional», 
al tiempo que recuerda que esta 
será la primera escuela de toda la 
Comunitat Valenciana.  

Asimismo, el primer edil mani-
fiesta que este convenio es fruto 
del trabajo conjunto de los tres 
entes, que «nos hemos esforzado 
por generar el prestigio y el am-
biente necesarios para que el cen-
tro sea una realidad lo antes posi-
ble, consiguiendo así una mejora 
de la formación de los agentes y, 
por consiguiente, una mejora de 
la sociedad».  

ERRadIcan Una PLanta 
InvasoRa aMERIcana En EL 
EntoRno dEL MIJaREs

El servicio de mantenimien-
to del Consorcio río Mijares ha 
erradicado dos ejemplares de 
la planta invasora sudameri-
cana miraguano falso (Araujia 
sericifera) que crecían en las 
lagunas artificiales. Hace unos 
días la Guardería encontró la 
planta invasora creciendo por 
encima de la vegetación au-
tóctona. Desde que se inició 
el servicio de vigilancia, hace 
7 años, es la primera vez que 
se encuentra la especie en el 
paisaje protegido de la desem-
bocadura del río Mijares.

U

Breves

EXcURsIÓn EscoLaR aL 
JaRdÍn dEL PaPaGaYo En 
BEnIcaRLÓ Y PEÑÍscoLa

Los alumnos que cursan el 
tercer ciclo de Primaria reali-
zaron una salida didáctica al 
‘Jardín del papagayo’ en Beni-
carló y aprovecharon el viaje 
para visitar Peñíscola. En la 
primera parada de la excur-
sión conocieron el mundo de 
las aves, infinidad de especies 
que iban descubriendo a tra-
vés de una yincana en la que 
tenían que superar unas prue-
bas. En Peñíscola el grupo rea-
lizó una visita por el núcleo 
urbano, donde quedaron sor-
prendidos por sus encantos.

U

La UnEd InIcIa cURso con 
Más dE 25 GRados, IdIoMas, 
MástERs Y doctoRados

El centro asociado a la 
UNED inició el periodo de tu-
torías de las titulaciones de 
grado del curso 2016-2017, 
arranque efectivo de las clases 
del primer cuatrimestre para 
los 25 grados que se imparten 
en el espacio universitario, así 
como para los cursos de acce-
so a la universidad. Aun así, y 
pese al comienzo de las clases, 
las matrículas a los grados, 
simples o combinados; más-
ters; doctorados o idioma se 
ha ampliado hasta el 8 de no-
viembre.

U

FELIPE GonzáLEz vIsIta 
Las InstaLacIonEs dE La 
EMPREsa PoRcELanosa

Porcelanosa recibió la vi-
sita del expresidente del Go-
bierno Felipe González para 
conocer las instalaciones de la 
reconocida empresa cerámi-
ca. Lo hizo acompañado de su 
mujer, Mar García Vaquero; el 
expresidente del Congreso y 
de Castilla-La Mancha, José Bo-
no; el alcalde de Vila-real, José 
Benlloch; el edil de Territorio, 
Emilio Obiol. El tour se inició 
en la cooperativa Invicto y si-
guió en Porcelanosa para co-
nocer los distintos espacios y 
la tecnología más avanzada.

U

REcLaMacIÓn

Benlloch destacó en la celebra-
ción del Día de la Policía Nacional la 
necesidad de dotar a los agentes de 
una nueva comisaría en la ciudad. 
“No nos cansamos de reivindicarlo, 
porque somos conscientes de la ne-
cesidad de contar con unas instala-
ciones más acordes y preparadas pa-

U

Los terrenos para la nueva 
comisaria, listos para ceder

ra el siglo XXI. Somos conscientes y 
trabajamos desde hace tiempo para 
ello”, señaló Benlloch en su discurso, 
para añadir que el consistorio estaría 
en disposición de ceder los terrenos 
para la construcción del nuevo edifi-
cio en breve plazo si el Gobierno ac-
cediera al proyecto.

El Gran casino dispondrá 
de fondos en 2017 para 
adecuar la planta baja

Los presupuestos de 2017 
reservarán una partida para la 
adecuación de la planta baja del 
Gran Casino. El alcalde, José Ben-
lloch, avanzó esta decisión tras 
quedar descartada, por el mo-
mento, la reforma integral del 
inmueble por el elevado coste de 
la actuación. 

La intención es, explicó Benllo-
ch, «realizar una pequeña inter-
vención en la planta baja del in-
mueble que, hay que decirlo,está 
muy bien». Una vez se completa-
ran las obras, el espacio podría 
albergar las concejalías de Turis-

U mo y Congresos así como servir 
de sede para la Unió de Comerç 
de Vila-real (UCOVI).

Pese a quedar fuera de la pri-
mera fase de fondos europeos de 
la estrategia DUSI, el consistorio 
no descarta solicitar el 1% cultu-
ral del Ministerio de Educación, 
Cultura y Deporte con el fin de 
financiar las obras en la planta 
baja. 

El consistorio adquirió el año 
pasado este edificio, de 1500 me-
tros cuadrados, por unos dos mi-
llones de euros que acabarán de 
pagarse en 2019. Este edificio tiene peculiaridades como la fachada de azulejería modernista.
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Vila-real crea una bolsa juvenil para entrar 
en el servicio de voluntariado europeo

El Ayuntamiento creará en los 
próximos meses una bolsa de jó-
venes interesados en participar 
en proyectos de voluntariado e 
intercambio de ámbito europeo, 
vinculada a la reciente instala-
ción en el municipio de una ofi-
cina Eurodesk, que se ubica en 
el Espai Jove desde mediados de 
este año. El consistorio dará este 
paso una vez se ha dado de alta 
como entidad acreditada para el 
envío y recibimiento de personas 
en el Servicio de Voluntariado Ju-
venil Europeo.

El concejal de Juventud, Xa-
vier Ochando, indica que «con 
esta nueva opción, la ciudad de 
Vila-real no solo podrá elaborar Los jóvenes podrán apuntarse al servicio de voluntariado europeo.

sus propios proyectos de volunta-
riado y presentarlos ante el Con-
sejo Europeo para que jóvenes de 
otros países vengan a nuestro te-
rritorio sino que, al mismo tiem-
po, será un organismo oficial pa-
ra gestionar la participación de 
voluntarios en planes desarrolla-
dos en otros lugares y estados in-
tegrados en el mapa de la Unión 
Europea».

La Concejalía quiere atraer al 
Espai Jove al máximo de entida-
des, y por ello el 4 de noviembre 
realizará un acto de presentación 
de la oficina, y se crearán perfiles 
en redes sociales. «Vila-real pasa-
rá a ser mediador entre las pro-
puestas que lleguen de todos los 

estados de la Unión Europea y los 
grupos de adolescentes que se 
apunten a la bolsa con el objetivo 
de participar en las mismas».

Con la idea de que los villarrea-
lenses sepan de las posibilidades 
de este servicio, personal munici-
pal también mantiene reuniones 
con los tres centros de secunda-
ria de la localidad, a los que se les 
hace llegar información sobre los 
pasos a dar para participar en fu-
turos planes de voluntariado.

Otro de los beneficios es que 
el personal del Ayuntamiento 
realizará varios viajes a capitales 
europeas para formarse en todo 
lo relacionado con las oficinas 
Eurodesk.

 “La Casa Museo 
de Llorens Poy es un 
entorno extraordinario, 
de gran valor cultural y 
emotivo», dice Benlloch

U

La Casa Museo de Llorens Poy se 
abre a eventos socioculturalres
Una asamblea de la agrupación local de la AECC sirvió de pistoletazo de salida

La apertura a actividades socioculturales se suma a las visitas guiadas, iniciadas en 2013, para conocer la Casa Museo.

L a Casa Museo de Llorens 
Poy ya integra la red de es-
pacios a disposición de los 
ciudadanos para la celebra-

ción de actos y reuniones de ca-
rácter sociocultural. El alcalde de 
la ciudad, José Benlloch, ha des-
tacado esta circunstancia a raíz 
de la celebración de la asamblea 
de la Junta Local de la Asociación 
Española contra el Cáncer (AECC) 
de Vila-real en la que fue la resi-
dencia del Hijo Predilecto de la 
ciudad, incorporada desde 2015 
al patrimonio municipal gracias 
al acuerdo alcanzado con los he-
rederos del artista para el alqui-
ler con opción a compra del in-
mueble.

“La Casa Museo de Llorens Poy 
es un entorno extraordinario, de 
gran valor tanto cultural como 
emotivo para los vecinos y ve-
cinas de Vila-real. Un inmueble 

que es de todos y que, por tanto, 
queremos abrir también a to-
dos, no sólo a través de las visitas 
guiadas, que siguen celebrándo-
se, sino también poniéndolo a la 
disposición de la ciudadanía pa-
ra la celebración de eventos que 
sean compatibles con las caracte-
rísticas y simbolismo del entor-
no”, detalla Benlloch. 

La apertura a actividades so-
cioculturales se suma, de esta 
manera, a las visitas guiadas a la 

Casa Museo del artista, que co-
menzaron en 2013 de la mano 
del propio Llorens Poy. Tras el fa-
llecimiento del Hijo Predilecto, 
el consistorio inició negociacio-
nes con sus herederos que fruc-
tificaron en 2015 en un acuerdo 
de alquiler con opción a compra 
del inmueble del camino Ermita 
y la colección privada que contie-
ne, que contó con el consenso de 
todas las fuerzas políticas. 

El acuerdo se fijó por un plazo 
de seis años prorrogables y esta-
blece la cesión gratuita del lega-
do del artista cuando el consisto-
rio ejerza la opción de compra, 
al término del contrato o antes, 
únicamente sobre el inmueble 
y descontando las cantidades ya 
abonadas. “Cumplimos la volun-
tad del artista, que quiso que su 
pueblo pudiera disfrutar de su le-
gado”, recuerda Benlloch. 

Economía celebra una 
jornada informativa sobre 
internacionalización

Cerca de 60 empresas partici-
paron en la jornada informati-
va que, bajo el título La teua em-
presa a l’exterior, per què no?, 
desgranó el paquete de ayudas 
disponibles para lanzarse a la 
experiencia de la internaciona-
lización a los empresarios.

A la jornada asistió el concejal 
de Economía, Xavier Ochando; 
la directora general de Interna-
cionalización de la Generalitat 
Valenciana, María Dolores Pa-
rra; el director comercial y jefe 
del Área de Intenacionalización 
de la Cámara de Comercio, Joa-
quín Andrés Sánchez, y el diplo-
mado comercial del Estado de 
la Dirección Provincial de Co-
mercio del Instituto Español de 
Comercio Exterior (ICEX), José 
Luis Peralta, quienes explicaron 
las ayudas a las que pueden aco-
gerse las compañías para dar el 
salto al exterior. 

 Ochando apuntó que “enti-
dades relevantes en materia de 
internacionalización que trae-
rán ejemplos reales y casos de 
éxito de pequeñas compañías 
del territorio que han salido al 

exterior”. 
Entre las propuestas del ente 

autonómico se encuentra un 
paquete de ayudas de apoyo a la 
promoción exterior, que se ca-
nalizarán a través de asociacio-
nes sectoriales y cámaras oficia-
les de comercio y que servirán 
para sufragar el alojamiento y 
desplazamiento de quienes par-
ticipen en misiones comercia-
les o ferias internacionales. 

PROMOCIÓN
Otro de los bloques de ayudas 
que promueve el área de Inter-
nacionalización es el relativo 
a la promoción de la exporta-
ción, mediante el que la Con-
selleria guiará a las empresas y 
al que se suma un plan de in-
ternacionalización que incluye 
una línea específica para firmas 
culturales. Además, los empre-
sarios también contarán con 
subvenciones destinadas a im-
pulsar el marketing de su nego-
cio a nivel internacional. La jor-
nada se celebró en la Biblioteca 
Universitaria del Conocimiento 
el pasado 18 de octubre. 

La BUC acogió la sesión a la que acudieron numerosas empresas.
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Vicent valora el CTD 
como espacio para 
impartir la formación 
por lo que intentarían 
que fuese en breve

U

El alcalde apunta 
que el reto actual con el 
Centro de Tecnificación 
es buscar fórmulas para 
llenarlo de contenido

U

El Ayuntamiento y la UJI trabajan 
para traer estudios universitarios
El rector considera «factible» apostar por la formación de másteres y de posgrado

Una comitiva de la universidad realizó una visita a las instalaciones del Centro de Tecnificación Deportiva.

E l Ayuntamiento y la Uni-
versitat Jaume I (UJI) traba-
jarán de manera conjunta 
para acercar estudios uni-

versitarios relacionados con la 
salud y el deporte a Vila-real e 
impulsar la marca de ciudad. Así 
lo ha anunciado el alcalde, José 
Benlloch, que junto a la conceja-
la de Deportes y Salud, Silvia Gó-
mez, el edil de Territorio, Emilio 
M. Obiol, y el jefe de servicio del 
SME, José Ramón Cantavella, ha 
mostrado las instalaciones del 
Centro de Tecnificación Deporti-
va (CTD) a una delegación de la 
UJI compuesta por el rector, Vi-
cent Climent; el vicerrector de 
Economía y PAS, Miguel Ángel 
Moliner; el catedrático de Quí-
mica Inorgánica, Juan Bautista 
Carda, y el jefe del Servicio de 
Deportes, Carlos Hernando. 

“Contar con la Universidad es 
fundamental para la ciudad, de 
ahí nuestra apuesta por la UJI, 
con la que colaboramos y de la 
que ya formamos parte, con la 

Sede de la Plana, o las cátedras 
de Innovación Cerámica y de 
Mediación Policial”, explica Ben-
lloch, quien ha destacado que el 
CTE “es un transatlántico enor-
me con muchas posibilidades de 

viajar al futuro, pero lo tenemos 
que llevar a velocidad de cruce-
ro”. Por este motivo, agrega el 
primer edil, “el reto ahora es lle-
narlo del contenido que no se le 
dotó en su día y buscar fórmulas 
de explotación que lo conviertan 
en un espacio de oportunidades”. 
“Creemos que es el lugar idóneo 
para impartir formación univer-
sitaria”, argumenta Benlloch. 

El rector ha mostrado su sor-
presa al conocer las instalacio-
nes, que ha calificado como “pun-
teras”. “Nos gustaría muchísimo 
tener la oportunidad de poner en 
marcha otros grados, como el de 
Ciencias de la Actividad Física y 
el Deporte, pero lo más inmedia-
to y factible en lo que podemos 
pensar es en ofrecer formación 
de máster y de posgrado especia-
lizada en los dos ámbitos de in-
terés del Ayuntamiento de Vila-
real, que se podrían impartir en 
este mismo recinto y que inten-
taríamos hacer lo antes posible”, 
puntualiza el rector. 
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Los congresos de 2016 
convocan a 16.000 
asistentes en Vila-real

El Ayuntamiento prevé su-
perar a final de año los 16.000 
participantes en los diferentes 
congresos que organiza la ciu-
dad. Hasta octubre, el departa-
mento que dirige Diego Vila tie-
ne contabilizados prácticamen-
te 9.000 congresistas, una cifra 
que aumentará notablemente 
en los últimos tres meses del 
2016.

El evento que más público 
atraerá hasta la ciudad es la fe-
ria Destaca, que tiene carácter 
bianual y que este año vuelve, 
del 25 al 27 de noviembre, al 
Centre de Congressos, Fires i 
Trobades con el objetivo no solo 
de mostrar las últimas noveda-
des del sector de la tecnología 
y la innovación sino de superar 

U los más de 6.000 visitantes del 
2014.

No será la única cita de este 
mes, puesto que la semana an-
terior, concretamente el 19 de 
noviembre, tendrá lugar en el 
salón de actos de la Fundació 
Caixa Rural el VI Congrés Au-
tonòmic d’Alzhéimer.Otra de 
las novedades de este año ten-
drá lugar en diciembre con el 
congreso titulado Nous usos 
del temps per a la inclusió i la 
cohesió social, que organiza la 
Conselleria de Inclusión Social 
y que también ha optado por el 
Auditori municipal de Vila-real 
como sede para su celebración.

Vila aseguró que ya se trabaja 
«para atraer nuevos congresos 
en el 2017». 

Las jornadas de mediación policial tienen gran repercusión internacional.

LA PoLICíA LoCAL rECIbE LA 
VIsITA DE UnA DELEgACIón DE 
CALLosA DE sEgUrA

Una delegación del Ayunta-
miento y la Policía Local de Ca-
llosa de Segura ha visitado las 
instalaciones de la Policía Local 
de Vila-real para conocer el fun-
cionamiento y organización del 
cuerpo municipal. La delega-
ción ha estado encabezada por 
la concejala de Seguridad Ciu-
dadana del municipio alicanti-
no, Asunción Miralles.

U

breves

EL ExPErTo DEL IVIA PEP 
rosELLó VIsITA Los hUErTos 
UrbAnos FILA 13

El experto Pep Roselló, de la 
estación experimental agraria 
del Instituto Valenciano de In-
vestigaciones Agrarias (IVIA), ha 
visitado los huertos urbanos Fila 
13 junto con el concejal de Agri-
cultura y Cambio Climático, Jo-
sep Pasqual Sancho; miembros 
de la ONG Pankara; de la Aso-
ciación Temps de Sembra, y los 
usuarios de los huertos.

U

Policia local Vila-REal
oTRa FoRMa DE "HacERPolicÍa"

Nuestro compromiso: 
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bienvenida oficial a 
un grupo de estudiantes y 
profesores de alemania

U El Ayuntamiento ha recibido a 18 
alumnos y dos profesores del Theodor 
Heuss Gymnasium Europaschule, de 
Göttingen (Alemania), de intercambio 
con el IES Broch i Llop.

organizan un 
taller para saber cómo 
aprovechar los alimentos 

U Dentro de la programación del Mes 
de la Sostenibilidad se ha organizado 
el taller ‘No malgastas alimentos’, en 
la sede de la asociación de Amas de 
Casa al que asistieron varios ediles.

curso de primeros 
auxilios  en la jefatura de la 
policia local de vila-real

U La Policía Local ha impartido el 
curso Primeros auxilios: RCP y 
atragantamientos. El técnico en 
Prevención de Riesgos Laborales 
Emilio Giraldos impartió la sesión.
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Vila-real reserva 
300.000 euros para 
acometer mejoras en 
el cementerio en 2017  
La reparación de nichos antiguos, la creación de osarios y 
la mejora del entorno alargarán la vida útil del camposanto

E l Ayuntamiento invertirá 
300.000 euros el próximo 
ejercicio en el cementerio 
municipal con el objetivo 

de seguir dignificando y amplian-
do el recinto. Así lo ha anunciado 
la concejala de Cementerio, Rosa-
rio Royo, quien ha aprovechado 
la celebración del día de Todos 
los Santos para hacer un balan-
ce de las actuaciones llevadas a 
cabo en estos últimos cinco años 
en el espacio. 

«El equipo de gobierno ha tra-
bajado en los últimos años en 
intentar dignificar y mejorar el 
servicio público que se presta en 
el camposanto, después del aban-
dono que sufrió durante años por 
parte de los gobiernos del PP», 
explica la edil. «Desde 2011 he-
mos actuado cada año en la me-
jora del recinto, ajustándonos al 
presupuesto disponible, con una 
inversión de unos 300.000 euros 
centrada en la reparación del 
perímetro, la recuperación de 
nichos o la construcción de osa-
rios y panteones verticales, que 
nos ha permitido alargar la vida 
y capacidad del recinto y ponerlo 
en valor», comenta.

No obstante, apunta Royo, el 
cementerio necesita de un im-
portante proyecto a corto plazo. 
Por ello, las actuaciones se cen-
trarán en solucionar «la falta de 
espacio, ya que tenemos una me-
dia de un entierro al día». «Con 
la medida de recuperar las con-
cesiones ya caducadas y la reha-
bilitación de nichos revertidos se 
han conseguido 630 espacios, al-
gunos de ellos ya reparados, que 

se suman a las sepulturas, osarios 
y columbarios libres y los reser-
vados», asegura. «Tenemos que 
seguir trabajando en esta línea y 
el próximo año nos centraremos 
en la rehabilitación de nichos 
antiguos y en la reparación de 
otros de los años 70 y en una me-
jora del exterior del perímetro», 
apunta Royo que destaca que es-
ta actuación se suma a otras me-
didas, como la construcción de 
nuevos columbarios, panteones 
o el rescate de más nichos anti-
guos, lo que permitiría hablar de 
una vita útil aproximada de cin-
co años más para el cementerio.

FESTIVIDAD
Por otra parte, el consistorio or-
ganiza un dispositivo especial 
con motivo de Todos los Santo. 
Un autobús gratuito funcionará 
los días 31 de octubre y 1 de no-
viembre, desde las 9.00 hasta las 
18.00 horas. Sale de Els Lluïsos 
y para en la avenida de la Murà, 
Pius XII, Josep Ramon Batalla, Vi-
cente Sanchis, Joan Baptista Llo-
rens, Penyagolosa, Calvari, plaza 
del Llaurador, calle Ermita y ce-
menterio. El recorrido de vuelta 
pasa por la calle Ermita, Cordón, 
avenida Alemania, Josep Ramon 
Batalla, Vicente Sanchis, Joan 
Baptista Llorens, Riu Ebre, Fran-
cesc Tàrrega, Murà y Els Lluïsos.

Para facilitar el acceso y visita 
al cementerio, el horario abre de 
9 a 19 horas el 31 de octubre y de 
8 a 19 horas el 1 de noviembre. 
ACUDIM cederá una silla de rue-
das y habrá servicio de ambulan-
cia de Cruz Roja.

La edil del Cementerio, Rosario Royo, ha detallado las actuaciones a realizar.

El Pleno reclama 
liberalizar un 
tramo de la AP-7 
por las obras 

El Pleno del Ayuntamiento 
ha acordado instar al Ministe-
rio de Fomento a liberalizar la 
AP-7 en el tramo que discurre 
entre el peaje de Sagunto y el 
peaje de Castellón sur, con el 
objetivo de ofrecer una solu-
ción alternativa a los conduc-
tores que cada día padecen 
las retenciones que provocan 
las obras de mantenimiento 
y el corte de carriles de la A-
7 a la altura de la Vall d’Uixó. 
La corporación municipal ha 
dado luz verde a una declara-
ción institucional para pedir 
la liberalización del vial de 
peaje durante los trabajos. 
“Las molestias para los usua-
rios de la A-7 se incrementan 
por el gran número de vehí-
culos pesados que la utilizan 
por el hecho de ser gratuita, 
cuando en paralelo disponen 
de una autopista de pago que 
no registra tanta intensidad”, 
lamenta el concejal de Territo-
rio, Emilio M. Obiol, quien ha 
asegurado que “los villarrea-
lenses que acuden cada día a 
Valencia a trabajar, estudiar 
o realizar gestiones del día a 
día, son quienes sufren las co-
las de hasta media hora”. 

U

La VI Feria de la 
Solidaridad y el 
Voluntariado cita 
a 40 entidades

La plaza Mayor ha acogido 
la sexta Feria de la Solidaridad 
y el Voluntariado que contó 
con un aumento en el núme-
ro de los 33 de hace un año a 
39 casetas, en las que oenegés 
y entidades sociales de todo 
tipo se dieron cita y ofrecie-
roninformación sobre su ac-
tividad. Entre las propuestas 
programadas, este año des-
tacó la organización de la IV 
Marcha Contra el Cáncer, de 
la Asociación Española Con-
tra el Cáncer (AECC). La enti-
dad también ha organizado 
un taller de capoeira, a cargo 
de Sou Capoeira Brasil (11.00 
horas) y una sesión de zum-
ba. Entre las actividades pro-
gramadas, destacan también 
una degustación de galletas y 
té, el microespectáculo musi-
cal Ecocançons, un taller de 
sellos y marcapáginas y otro 
de plantones personalizados. 
Además, los asistentes pudie-
ron disfrutar de la actividad 
Jugar a ser un mandala, de las 
Danzas para encontrarse o el 
concierto de Las Auténticas, 
sin olvidar el taller de cuen-
tos del mundo y marionetas o 
el de henna, que completan la 
programación. 

U



El Vivero de 
Empresas de Vila-
real atiende a 753 
emprendedores 

Durante los nueve prime-
ros meses del año, el Servicio 
de Creación de Empresas de 
la Cámara de Comercio, ubi-
cado en el Vivero de Empresas 
de Vila-real, atendió a 753 em-
prendedores, ofreciéndoles in-
formación y asesoramiento so-
bre las diferentes formas jurí-
dicas de la empresa, trámites 
necesarios para su constitu-
ción, ayudas y subvenciones, 
fiscalidad, cuotas de autóno-
mo de la seguridad social y 
sus bonificaciones, etc. Tras el 
periodo estival, en el mes de 
septiembre se ha detectado 
un mayor interés en la infor-
mación sobre creación de em-
presas, habiéndose atendido a 
95 emprendedores.

U

SPV remodela la 
zona de juegos de 
Consolació para 
evitar peligros

El área de Servicios Públi-
cos (SPV) acomete la reforma 
integral del espacio de juegos 
ubicado junto a la calle Con-
solació, para adaptar todos 
los elementos a la normativa 
y evitar riesgos para los niños.
La actuación, dentro del pro-
grama de mantenimiento, su-
pone una inversión de unos 
15.000 euros, repartida entre 
el coste de los nuevos juegos y 
la obra de adecuación. «La zo-
na estaba bastante deteriora-
da, especialmente la moqueta 
que cubría el suelo y que aho-
ra se sustituye por planchas 
de caucho», explica el edil del 
responsable del área, Francis-
co Valverde.

U
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El “Rock & Books FEstival” 
aBRE la campaña solidaRia dE 
conquistando EscalonEs

U

El escritor Ángel Gil Cheza, ha decidido 
unirse a la causa de Conquistando 
Escalones con una aventura muy 
especial.  El escritor, natural de Vila-
real, ha donado 2.700 ejemplares 
de su exitosa novela “La lluvia es 
una canción sin letra” para ayudar 
a la cura de la Distrofia Muscular de 
Cinturas 1F y el SIDA. El primero de los 
eventos realizados fue el «Rock&Books 
Festival» en la peña Celtic Submarí 
que contó con música en directo, dos 
consumiciones y la adquisición del 
libro, todo por 5 euros. La recaudación, 
2.000 euros, irá destinada a cubrir los 
costes de las investigaciones médicas 
que buscan la cura tanto para la 
enfermedad que afecta a esta familia 
así como el Sida, ya que este tipo de 
distrofia bloquea la infección por VIH.

 conmEmoRan El día 
EuRopEo dE la conciEnciación 
antE El paRo caRdíaco

U El Departament de Salut de la 
Plana ha organizado varios talleres 
de Reanimación Cardiopulmonar, 
dirigidos a la población en general 
en el hospital y un par de centros.

ComPromíS PidE al 
gobiErno CEntral quE no 
intErfiEra En la rtVV

Compromís ha registrado 
una moción dirigida a recla-
mar al Gobierno central y, 
en concreto, al ministro de 
Hacienda, Cristóbal Monto-
ro, «que no interfieran en las 
decisiones de Les Corts Valen-
cianes en un tema tan sen-
sible como la reapertura de 
la Radiotelevisió Valenciana 
(RTVV)». El portavoz, Pasqual 
Batalla, lamenta que «el señor 
Montoro ha puesto todos los 
problemas posibles a la ley».

U
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El PP ExigE al ConSEll quE 
inCluya a Vila-rEal En loS 
PrESuPuEStoS autonómiCoS

El portavoz del PP en el 
Ayuntamiento, Héctor Folga-
do, anunció una moción para 
solicitar a la Generalitat «que 
frene los recortes que, desde 
que gobiernan el PSOE y Com-
promís, se han infringido a la 
ciudad, de manera que en los 
presupuestos para el ejercicio 
2017 cumplan con las necesi-
dades del municipio». Entre 
las peticiones de los popula-
res, el cuarto instituto o sub-
venciones culturales.

U

Ciudadanoa PidE una 
una norma muniCiPal dE 
tElEComuniCaCionES 

El portavoz de Ciudadanos, 
Domingo Vicent, ha apostado 
por “la elaboración de una 
ordenanza municipal de tele-
comunicaciones para regular 
el sector”. Vicent ha señalado 
que “aunque la normativa 
urbanística ya regule su uso 
y emplazamiento, para C’s es 
importante acotar las formas 
de instalación de antenas o es-
taciones”. El concejal esgrime 
argumentos de salud, medio-
ambientales y económicos.

U

El Pleno aprueba el ajuste del ibi 
para reequilibrar las cuentas 
La medida llega tras cinco años de congelación y una bajada del 10% en los recibos

E l Pleno del Ayuntamiento 
ha aprobado la ordenanza 
fiscal que regulará el im-
puesto de la contribución 

del año 2017, que, tras cinco 
años congelado y con una bajada 
del 10% en los recibos, sufrirá un 
incremento del 9,5% para hacer 
frente a los pagos de sentencias, 
el encarecimiento de las basu-
ras y el aumento de los costes de 
mantenimiento de las nuevas in-
fraestructuras y servicios. 

El portavoz del equipo de go-
bierno, Javier Serralvo, recordó 
que una de las primeras actua-
ciones del ejecutivo local en 2011 
fue «parar el desenfreno del PP 
en el aumento de los impuestos 
a los vecinos y vecinas». 

Una «sangría» que se refleja en 
la evolución de los datos del pa-
drón del IBI aportada por Serral-
vo, según la cual la cantidad re-
caudada de la contribución pasó 
de 7,7 millones de euros en 2003 
a los 19,6 millones del padrón de 
2011. En los años siguientes, con 
el nuevo ejecutivo, el padrón del 
IBI se mantuvo en cifras simila-
res (19,7 y 19,8) para bajar a los 
18,6 millones en 2014.

«Por primera vez en cinco años, 
traemos al Pleno el debate sobre 
un aumento de los recibos, pero 
la hacemos con transparencia, 
tras haber bajado los impuestos 
a todos los hogares y para hacer 
frente a la situación económica a 
la que nos han abocado principal-
mente los empastres y sentencias 
urbanísticas del PP», argumenta 
Serralvo.

nEgatiVa dE la oPoSiCión
Pese a los argumentos dados por 
Benlloch y Serralvo para justifi-
car el aumento en el IBI, los por-
tavoces del PP, Héctor Folgado, y 
de Ciudadanos, Domingo Vicent, 

criticaron duramente esta medi-
da.

«No solo se nos castiga a todos 
los vecinos de Vila-real a pagar la 
nefasta gestión de Benlloch, sino 
que queda claro que el alcalde 
no está dispuesto a renunciar a 
gastos, como la compra del Gran 
Casino por dos millones, 12.000 
euros en comidas, duplicar el 
gasto de protocolo o gastar más 
de 4.300 euros al año para actua-
lizar el Facebook del Servei Muni-

cipal d’Esports», esgrimió el edil 
Folgado.

El portavoz de Ciudadanos 
(C’s), Domingo Vicent, afirmó 
que «con el incremento del IBI 
son los ciudadanos los que pa-
garán los sueños del ejecutivo 
local». Para Vicent, «aunque no 
sea del agrado del señor Benllo-
ch, C’s no puede ni debe tolerar 
que se ahogue más a los vecinos 
por su mala gestión y su visión 
utópica de la ciudad». h

la decisión se toma para frenar el efecto de las sentencias de la etapa del PP.



La ronda suroeste tendrá partida en 
los presupuestos autonómicos
Las cuentas de 2017 tendrán una partida sin determinar para agilizar el proceso

Este eje debía haberse completado en 2009 tras la adjudicación, un año antes, de la obra por valor de 5,6 millones.

L os presupuestos de la Ge-
neralitat para el ejercicio 
2017 recuperarán la parti-
da que años atrás dejó de 

asignarse a la licitación y ejecu-
ción de la ronda suroeste de Vi-
la-real. La intención del ejecutivo 
autonómico es crear un apartado 
con una cantidad económica sin 
determinar para, de esta forma, 
hacer más fácil el proceso de sa-
car a concurso las obras de este 
vial, una vez esté redactado el 
proyecto.

Una partida que, en caso de 
ser necesario, podría suplemen-
tarse con cargo a los remanentes 
del 2016. Aun así, y teniendo en 
cuenta los tiempos que se mane-
jan en estos momentos, resulta 
improbable que las tareas arran-
quen todavía durante el 2017 y 
de hacerlo sería en las últimas 
semanas del próximo año.

Y es que fuentes de la Conse-
lleria de Vivienda, Obras Públi-
cas y Vertebración del Territorio 
han reconocido que, como con-
secuencia del «elevado volumen 
de empresas presentadas (33)», 
el informe que tienen que elabo-
rar los técnicos de la institución 
autonómica con la valoración de 
las propuestas recogidas para la 
redacción del nuevo proyecto de 
la ronda suroeste sufre un «lige-
ro retraso, tan solo de unos días». 
Una situación que, a su vez, de-
morará la apertura de los sobres 
con las plicas económicas que 
completarán la puntuación a 
otorgar a cada mercantil y per-
mitirán su adjudicación.

PLAZOS DE EJECUCIÓN
Una vez concedida la confección 
del plan de obra para hacer reali-
dad el eje, la firma seleccionada 
tendrá un plazo de 15 meses pa-
ra completar su labor. 

Aun así, tanto desde la Genera-
litat como desde el Ayuntamien-

to confían en que este plazo se 
recorte, de manera que incluso 
pueda salir a concurso a finales 
del 2017 la ejecución del vial.

La Administración autonómi-
ca licitó a finales de agosto la 
redacción del proyecto de cir-
cunvalación por el oeste de la 
ciudad, con un presupuesto base 
de 169.400 euros. Una obra que 
pese a adjudicarse en el 2008 por 
importe de casi 5,6 millones de 
euros, quedó paralizada un mes 
después de arrancar a causa de la 
entrada en concurso de acreedo-
res de la mercantil que tenía que 
acabarla en otoño del 2009.

El objetivo es que la nueva ron-
da tenga operatividad «cuanto 
antes, para que tanto los turis-
mos como los vehículos de gran 
tonelaje puedan transitar por la 
carretera, que prevé contar tam-
bién con un carril bici anexo e, 
incluso, alguna zona de paseo 
adjunta».

El objetivo es que la 
infraestructura pueda 
estar operativa este 
mandato para desviar 
el tráfico pesado

U

La Generalitat licitó 
a finales de agosto la 
redacción del proyecto 
de circunvalación  por 
169.400 euros

U

Los responsables municipales defienden la necesidad de contar con la ronda.

Organizan una 
marcha canina 
solidaria contra el 
abandono

El Ayuntamiento, a través 
de las concejalías de Sanidad, 
Proximidad y Termet, en cola-
boración con Comunica’t y La 
Teua Fauna, han organizado 
una marcha canina solidaria 
contra el abandono a favor de  
la protectora local SOS Mana-
da. Un encuentro que, además 
de concienciar sobre el proble-
ma del abandono, tuvo como 
objetivo pasar una mañana 
diferente con las mascotas y 
en la que por un donativo de 
5 euros (solo los adultos), los 
participantes disfrutaran de 
un taller de socialización, la 
marcha, regalos, como una 
camiseta, y sorteos.  Así, la 
cita que dio comienzo en el 
Centre de Natura del Termet 
con un taller sobre socializa-
ción impartido por los adies-
tradores Nacho Flores y Neus 
Broch. Una intervención para 
“acercar nuestra pasión por 
los perros, no sólo como nues-
tros fieles compañeros”, indi-
caron los adiestradores. Tam-
bién se realizó un recorrido 
por El Termet con el objetivo 
de concienciar contra el aban-
dono, un problema que sigue 
muy presente.

U
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Juventud revisa 
sus políticas con 
un estudio entre 
los jóvenes

La Concejalía de Juventud 
ha realizado un diagnóstico 
de las políticas aplicadas du-
rante estos cinco años de go-
bierno para conocer Quèpen-
senelsjoves de Vila-real. Es el 
título del informe que la Fede-
ració de Cases de la Joventu-
tha elaborado tras encuestar, 
entre los meses de abril y ju-
nio, a 1.260 alumnos de entre 
12 y 16 años de tres institu-
tos de educación secundaria 
de la ciudad y que recoge sus 
principales inquietudes y ne-
cesidades. El estudio  pone de 
manifiesto que seis de cada 10 
jóvenes conocen el Espai Jove 
y que cerca de un 70% ha acu-
dido recientemente a realizar 
alguna actividad. Asimismo, 
ocho de cada 10 encuestados 
afirma tener ideas para fo-
mentar la participación en 
las actividades juveniles de 
la ciudad, como por ejemplo, 
aumentar el número y progra-
mar iniciativas de fin de sema-
na y también de ocio noctur-
no. En cuanto a sus preocupa-
ciones, la mitad de los jóvenes 
asegura que le preocupan las 
noticies que crean miedos a la 
gente y pocos tienen interés 
compromiso social.

U

LA PREVENCIÓN DE INCENDIOS 
LLEGA AL LABRADOR CON 
ACTIVIDADES INFANTILES

La Fundació Mapfre y la 
Asociación Profesional de Téc-
nicos de Bomberos han orga-
nizado, con la colaboración 
de la Concejalía de Seguridad 
Ciudadana y del servicio mu-
nicipal de Protección Civil, 
la Semana de la Prevención 
de Incendios 2016. Un fin de 
semana en el que la plaza del 
Labrador se convirtió en un 
improvisado parque de bom-
beros, dentro de la actividad 
Parque de la Prevención, pa-
ra niños de entre cuatro y 12 
años de la ciudad.

U
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EL GRUPO TABOLA OFRECE 
DOS SAINETES VALENCIANOS 
A BENEFICIO DE CÁRITAS

El último domingo de octu-
bre, el Auditori Municipal Mú-
sic Rafael Beltrán Moner fue 
el escenario para una repre-
sentación solidaria del grupo 
Tabola a beneficio de Cáritas 
Interparroquial de Vila-real. 
La agrupación preparó dos sai-
netes valencianos con los que 
sacó la sonrisa y carcajadas a 
los asistentes. «La pasta de la 
fornera» y «Els bous a Castelló» 
fueron las pierzas interpreta-
das por el grupo amateur. La 
entrada donativo tuvo un pre-
cio de 5 euros

U

EL NOVENO CAmPEONATO 
SkATE FESTIVAL REVOLUTION 
DESPIDE EL mES DE OCTUBRE

El Club Skate Snow Revo-
lution Vila-real organizó en 
el parque de skate el noveno 
campeonato Skate. Se trata de 
una de las citas  más comple-
tas del territorio valenciano y 
contó, además de la competi-
ción de ‘skate’, con múltiples 
actividades tanto para jóve-
nes como para niños y niñas 
durante los tres días de activi-
dad. Otra de las características 
de la cita es que cuenta con 
una zona de acampada para 
los asistentes durante los tres 
días de actividad.

U

LA FERIA DE ANTIGüEDADES 
y ALmONEDISTAS VUELVE AL 
CENTRO DE CONGRESOS

Un año más, Vila-real ha 
acogido la Feria de Antigüe-
dades y Almonedistas, en el 
Centre de Congressos, Fires i 
Trobades. Los días 29 y 30 de 
octubre se organizó esta mues-
tra en la que los centenares de 
visitantes pudieron encontrar 
desde muebles, hasta sedas, 
joyas y artículos de cerámica, 
entre otros muchos objetos 
que hicieron las delicias de los 
amantes. Ésta fue la segunda 
cita con la feria este 2016 ya 
que el pasado mayo tuvo lugar 
otra edición. 

U



protección civil fomenta 
el trabajo en equipo de los 
voluntarios de la agrupación 

U Protección Civil ha organizado una 
sesión de trabajo para los voluntarios 
en la Masía Villalonga de l’Alcora con 
el objetivo de practicar dinámicas de 
grupo y afianzar el trabajo en equipo. 

igualdad promueve un 
taller de cocina en la sede 
de vecino de sant ferran

U La concejalía de Igualdad ha 
organizado el taller ‘Cocina para 
todos: salud a mesa’ en la casa de 
barrio de Sant Ferran, unas sesiones a 
cargo de la nutricionista Sheila Llop.

la asociación cultural 
flamenca andaluza celebra 
una misa rociera

U La Asociación Cultural Flamenca 
Andaluza ha celebrado una misa 
rociera en la iglesia de los Santos 
Evangelistas tras una procesión desde 
su sede. Varios ediles participaron. 

La Generalitat realiza 
pruebas de cultivos 
alternativos a los 
cítricos en Vila-real
La Estación Experimental Agraria, que depende del 
Gobierno autonómico, albergará un ambicioso proyecto

L a Conselleria de Agricultu-
ra, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupa-
ment Rural ha decidido 

sacar el máximo provecho a la 
Estación Experimental Agraria 
de Vila-real. El espacio, ubicado 
en la carretera de Onda, alber-
gará un ambicioso programa de 
estudio de cultivos alternativos 
a los cítricos para diversificar las 
plantaciones del municipio y de 
toda el área de la Plana Baixa, y 
paliar la baja rentabilidad de la 
naranja y el creciente abandono 
de campos.

Los técnicos han plantado di-
versas variedades de aguacate, 
kiwi, granada y almendro «para 
ver como se adaptan y como res-
ponden a las características cli-
máticas de la Plana Baixa». Son 
palabras del director del centro, 
Sergio Paz, para quien el estudio 
es «muy interesante y necesario, 

porque hay agricultores que se 
han lanzado a plantar estos y 
otros cultivos, como el caqui, 
sin que haya resultados conclu-
yentes sobre cómo responden a 
esta zona, y qué problemas pre-
sentan».

Una de las apuestas más im-
portantes es la del aguacate. Tras 
plantarlas hace unas semanas, 
se han atado los pequeños tron-
cos a estacas, para evitar que las 
posibles rachas de viento perjudi-
quen a las plantas.  Otro tipo de 
cultivo que necesita climas cáli-
dos es el kiwi. En la estación han 
adecuado un invernadero para 
plantar el conocido como kiwi 
amarillo, una variedad que, se-
gún apuntan, podría dar buenos 
resultados. 

Las granadas podrían ser otra 
alternativa a la naranja, aunque 
están habituadas a terrenos más 
secos y pobres. 

La instalación agraria se encuentra en la carretera de Vila-real a Onda.

Vila-real acogerá 
el VI Congreso 
autonómico de 
Alzheimer

El salón de actos de la Fun-
dación Caja Rural de Vila-real 
acogerá el 19 de noviembre el 
VI Congreso Autonómico de 
Alzheimer, que la Federación 
Valenciana de Asociaciones 
de Familiares de Personas con 
Alzheimer (FEVAFA) organiza 
por primera vez en la ciudad 
y para el que ya está abierto el 
plazo de inscripción. El even-
to, reconocido de Interés Sa-
nitario, ofrecerá créditos de 
libre elección a los estudian-
tes de la Universitat Jaume 
I de Castellón, de la Miguel 
Hernández (Elche) y de la Uni-
versitat de València y cuenta 
con el apoyo de la Concejalía 
de Relaciones Institucionales. 
La información detallada, con 
el programa provisional, e 
inscripciones en la web www.
congresoalzheimercomuni-
dadvalenciana.org.

U

Tots Units llama a 
los escolares a dar 
una nueva vida a 
los juguetes

La Fundación Tots Units, 
con la colaboración de las con-
cejalías de Agricultura, Medio 
Ambiente y Cambio Climático 
y de Educación, prepara una 
nueva edición de la campa-
ña Juguetes con mucha vida, 
destinada a promover entre 
los escolares la conciencia 
de un consumo responsable 
mediante la creación de un 
juguete a partir de materiales 
reciclados. Por el momento, 
en una primera ronda de con-
tactos con los colegios, más de 
350 alumnos de cinco escue-
las han mostrado su interés 
en participar en el certamen, 
que mantiene abierto el plazo 
de presentación hasta el 21 de 
noviembre. El concurso está 
dirigido a alumnos de prima-
ria de los colegios de Vila-real 
en dos categorías (de 3º y 4º y 
de 5º y 6º curso). 

U
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Destaca rep l’aval de la Generalitat i 
creix en empreses i espai expositiu
La cita més important de transferència de coneixement científic i tecnològic arriba del 23 al 25 de novembre al Centre de Congressos

D estaca 2016 augmenta el 
seu espai expositiu i pas-
sa dels 3.000 metres qua-
drats de l’edició anterior 

als més de 4.500 actuals. La troba-
da ha ampliat l’àrea d’exposició 
perquè la zona de divulgació 
s’instal·larà en un envelat ex-
terior, per tal d’incrementar 
la presència amb un 30% més 
d’empreses i un 15% més de cen-
tres d’investigació. L’ampliació 
s’ha pogut dur a terme gràcies 
a l’adaptació de l’espai exterior 
que ha sigut condicionat per a re-
bre la visita de vora 2.000 xiquets 
i xiquetes que acudiran a la zona 
Destaca Divulgació.

El president de la Generalitat 
Valenciana, Ximo Puig, serà el 
president d’honor de Fira Destaca 
2016. La trobada més important 
de transferència de coneixement 
científic i tecnològic de la Comu-
nitat Valenciana se celebrarà del 
23 al 25 de novembre impulsada 
per la Càtedra d’Innovació Cerà-
mica Ciutat de Vila-real de la Uni-
versitat Jaume I i l’Ajuntament. 
Puig ha mostrat el seu «ferm 
suport» a Destaca i s’ha mostrat 
satisfet pel seu creixement. “Ini-
ciatives com aquesta ajuden a la 
transformació del model produc-
tiu econòmic. Aquest govern de 
la Generalitat aposta per la inno-
vació i per la reindustrialització 
necessària del nostre territori”, 
comenta Puig, que ha valorat que 
Destaca 2016 situa Vila-real com 
«una bandera del que hauria de 
ser la Comunitat innovadora que 
perseguim».

L’alcalde, José Benlloch; la se-
cretària d’Estat d’Investigació, 
Desenvolupament i Innova-
ció, Carmen Vela; el professor 
d’investigació del Consell Supe-
rior d’Investigacions Científiques 
i Premi Príncep d’Astúries en In-
novació Científica, Avelino Cor-
ma, i el president del CSIC, Emi-
lio Lora Tamayo, integren aquest 
Comité d’Honor.

La Fira Descata afronta la sego-
na edició amb l’objectiu d’activar 
el teixit econòmic amb la inno-
vació i projectes de futur, amb 
una aposta per la sostenibilitat 
i l’impuls de la societat del co-
neixement. Les previsions espe-
ren superar les 6.000 visites de 
professionals acreditats i uns 50 
expositors entre empreses i in-
vestigadors de l’edició anterior.

La universitat i els centres 
educatius també formen part 
d’aquesta iniciativa. S’han des-

AGENDA NOVIEMBRE 2016 DEL “INSTITUT INNOVACIÓ CIUTAT DE VILA-REAL” 

Destaca Divulgación: Conecta amb la Ciència

Fecha: Del 21 al 25 de noviembre 2016
Lugar: Seu de la Plana. Biblioteca Universitaria del 
Conocimiento (Avda. Pius XII, 43, Vila-real)
Organiza: Cátedra de Innovación Cerámica
Más info: http://feriadestaca.es/divulgacion/

Feria Destaca 2016

Fecha: 23, 24 y 25 de noviembre 2016
Lugar: Centre de Congressos, fires i trobades de
Vila-real, Carrer Miralcamp 45.
Organiza: Cátedra de Innovación Cerámica
Más info: http://feriadestaca.es/

V Jornadas-Taller de software libre

Fecha:19/10/2016 al 10/05/2017
Hora: miércoles de 19.00h a 21.00h,
viernes de 17.00h a 21.00h
Lugar: BUC:  Centro Asociado de la UNED en Vila-real
Organiza: UNED Vila-real
Más info: 
https://extension.uned.es/actividad/idactividad/12230

Focus Pyme y Emprendimiento 2016
Fecha: 11 noviembre 2016 
Lugar: Alicante
Más info: 
http://www.emprenemjunts.es/?op=14&n=11073

Trademetrics 2016 
Fecha: 11 noviembre 2016
Lugar: Valencia
Más info: http://trademetrics.webs.upv.es/tm2016/es/

BDVA Valencia Summit
Fecha: 29 noviembre 2016
Lugar: Valencia
Más info: http://www.bdva.eu/?q=node/412

IMEX Andalucía 2016
Fecha: 30 noviembre 2016 
Lugar: Sevilla
Más info: www.impulsoexterior.net

AGENDA NACIONAL

envolupat activitats i concur-
sos específics per als alumnes 
de primària, secundària i batxi-
llerat i estudiants de doctorat, 
amb l’objectiu de potenciar al 
màxim la part divulgativa. És 
per aquest motiu que el conseller 

d’Educació, Investigació, Cultura 
i Esport, Vicent Marzà; el rector 
de la Universitat Jaume I de Cas-
telló, Vicent Climent, i el presi-
dent de la Xarxa d’Universitats 
Valencianes, Manuel Miguel 
Jordán, també formaran part 

d’aquest Comité d’Honor. Desta-
ca 2016 compta amb un total de 
27 representants d’institucions i 
fundacions espanyoles.

«Cal destacar el nivell de les 
conferències convidades a Desta-
ca 2016, tant en l’àmbit científic 

com tecnològic. La participació 
de representats de la Universitat 
de Tòquio (Japó), la de Wyoming 
(EUA) i la presència de Colòmbia 
com a país convidat, són nove-
tats d’aquesta edició», expliquen 
els organitzadors.

El Palau de la Generalitat va acollir l’acte de presentació d’aquesta trobada científica amb la participació d’alguns dels integrants del Comité d’Honor.



Los Premios Globalis
convocan la tercera edición
Se reconoce el esfuerzo de las jóvenes empresas locales innovadoras

L a Fundación Globalis, con la cola-
boración del Ayuntamiento de Vi-
la-real, ha convocado la tercera edi-
ción de los Premios Globalis, que 

reconocen el esfuerzo de jóvenes empre-
sas con un alto componente de innova-
ción y que pretenden ayudar a potenciar 
el tejido socioeconómico, diversificar las 
actividades empresariales de la región, 
fomentar el espíritu emprendedor y la 
innovación. 

Los galardones están dotados con 1.500 
euros para el primer premio y dos accé-
sits de 500 euros cada uno. Además, es-
te año se entregará también el  econoci-
miento Premio Vila-real Innpulso a la em-
presa que representará a la ciudad en los 

diferentes encuentros enfocados a pymes 
que se organicen en el marco de la RedIn-
npulso y el Premio trayectoria, para la 
firma que haya destacado en los últimos 
años por su trayectoria y crecimiento. 

Pueden inscribirse en los premios py-
mes, empresarios individuales, comer-
cios y establecimientos hosteleros,  inde-
pendientemente de su forma jurídica y se 
considerarán jóvenes empresas aquellas 
creadas con posterioridad al 1 de enero 
de 2011. 

Los interesados deben presentar su can-
didatura antes del 17 de noviembre. La 
documentación necesaria y las bases de 
la convocatoria están disponibles en la 
web www.fundacionglobalis.org.

Se otorgarán 3 distinciones además de los premios “Vila-real Innpulso” y “Premio Trayectoria”.

Presentan el primer fondo de 
transferencia tecnológica
Es un proyecto desarrollado por la Universidad Politécnica de Valencia

Fundación Globalis y Clave Mayor 
han acercado a los empresarios de 
Vila-real el primer fondo de trans-
ferencia de tecnología impulsado 

por una universidad pública española, 
el Tech Transfer UPV. El 24 de octubre se 
realizó una reunión informativa dirigi-
daa empresarios o interesados en la in-
versión en proyectos empresariales tec-
nológicos y de ingeniería.

Tech Transfer UPV es el primer fondo 
de transferencia de tecnología impulsado 
en una universidad pública española,

la Politécnica de Valencia, que ha desa-
rrollado un ecosistema de generación de 
proyectos basado en instrumentos pro-
pios y acuerdos con terceros, pensados 

para apoyar a la transferencia de tecno-
logía y la emprendimiento.

El ‘Academic Ranking of World Univer-
sities 2016’ de la Univeritat de Shanghai 
sitúa, por quinto año consecutivo, a la

UPV entre las 200 mejores universida-
des del planeta en el ámbito de la inge-
niería y, la mejor politécnica de España 
lo que demuestra el potencial empresa-
rial.

Este fondo de capital riesgo está diri-
gido a empresarios que quieran apoyar 
proyectos de alto potencial de impacto 
generados en sectores tecnológicos y de 
ingeniería, acompañándolos desde el gé-
nesis al mercado y permite realizar inver-
sión indirecta y directa. 

Historia de éxito

Lollipop Robot vela por la 
calidad de los videojuegos
La estabilidad económica permite a la empresa crear nuevas líneas 

Daniel Segarra y Emilio Molina habían 
trabajado varios años en la industria de 
los videojuegos antes de crear ‘Lollipop 
Robot’, en funcionamiento desde mayo 
de 2014. Detectaron un nicho de merca-
do, el del testado y control de calidad en 
videojuegos para videoconsolas, y deci-
dieron crear una empresa para atender 
estos servicios. «No es tan creativo como 
el de desarrollar tus propios videojuegos, 
pero es más estable», comenta Segarra.

Entre los servicios que ofrecen está el 
testado y control de calidad de videojue-
gos. Para los no instruidos, explican, «em-
presas de desarrollo de videojuegos nos 
pasan sus proyectos unos meses antes de 
sacarlo al mercado y los probamos en bus-
ca de fallos que reportamos de vuelta a la 
empresa para que los corrija». Un trabajo 
que, apuntan desde Lollipop Robot, dista 
de ser una «bendición». «Por muy fan que 
seas del Super Mario Bros, si tienes que 
estar 8 horas al día jugando al primer 
nivel o comprobar que ningún texto en 
idioma alemán se sale de pantalla, puede 
ser muy duro», argumenta.

Lo más gratificante del trabajo es que 
los proyectos cambian cada pocos meses 
por lo que no se aburren. Y su trabajo con 
la empresa catalana BlitWorks les ha per-
mitido estar en contacto con juegos de 
los que eran fans, como Super Meat Boy 
o Bastion. Lo más duro, una prueba en la 
que se les olvidó comprobar un detalle y 
el juego producía un error. «El equipo de 
desarrollo y nosotros pasamos un fin de 
semana de estrés trabajando a todo trapo 
para solucionarlo cuanto antes», narra.

Aunque su trabajo no es visible pa-
ra el público final, sí han tenido buena 
acogida por parte de los desarrolladores 
aunque no siempre hacen caso a sus reco-

U mendaciones. «Hemos sido finalistas de 
los ‘Develop Awards’, premios internacio-
nales a la industria del desarrollo de vide-
ojuegos, aunque el mejor indicativo de 
que los clientes están contento es que nos 
siguen contratando», comenta Segarra.

El éxito de su iniciativa empresarial, 
dice el joven, se encuentra en la escasa 
competencia estatal. «Hay muchos estu-
dios de desarrollo, pero somos la única 
empresa de testado y control de calidad 
de consolas de España», comenta uno de 
los fundadores de Lollipop Robot. Y res-
pecto a los elementos diferenciadores, la 
buena consideración que han conseguido 
teniendo en cuenta la calidad/precio. «Es-
tamos en España y esto implica que tene-
mos calidad de trabajo europea, pero con 
casi los salarios de países con sueldos más 
precarios», apunta Segarra.

De cara a un futuro, explica el joven, y 
una vez alcanzada la estabilidad econó-
mica están iniciando dos líneas de nego-
cio nuevas. «Por un lado estamos creando 
una línea de desarrollo para desarrollar 
tanto títulos propios como para terceros 
y por otro, estamos abriendo una división 
de ‘publishing’, que se encargaría de lle-
var títulos desarrollados por terceros a 
las videoconsolas», detalla.

Cuando se le pregunta si animaría a 
una persona a emprender, bromea: «No, 
no le deseo ese mal a nadie». Recomienda 
la experiencia pero con matices. Por una 
parte, encomendar a una persona los te-
mas burocráticos ya que «dan muchos do-
lores de cabeza y quitan tiempo de lo que 
realmente se sabe hacer». Por otra parte, 
y en el mundo de los videojuegos asegura 
que es mejor crear primero el juego que 
la empresa para evitar que los gastos se 
coman el proyecto.

El equipo de Lollipop Robot en una de las sesiones de testeo de videojuegos en su empresa.
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L’olla de la Plana cobra protagonisme a 
les setenes jornades Mengem a Vila-real
Una dotzena d’establiments oferiran més de 50 entrants, primers i segons plats amb bones expectatives

L es Jornades Gastronòmi-
ques Mengem... olla de la 
Plana arriben aquest mes 
a la setena edició avalada 

per l’èxit, tant de participació de 
restaurants com de comensals, 
de les anteriors campanyes. L’any 
passat es van servir més de 1.500 
menús.

Una dotzena de restaurants 
participen enguany en les jor-
nades i ofereixen més de 50 en-
trants, primers i segons plats, 
«amb una gran quantitat de pro-
postes on l’Olla de la Plana és la 
gran protagonista, que conju-
mina tradició amb innovació, 
gràcies al bon fer dels restau-
radors», ha destacat el regidor 
d’Economia, Xavier Ochando, 
que va estar acompanyat pel pre-
sident de l’Associació Gastronò-
mica de Vila-real, Ximo Abril. 
Així mateix, el plat serà l’estrella 
de la jornada el dia 2, durant el 
concurs professional i la degus-
tació popular que es realitzaran 
a partir de les 19.00 hores en la 
plaça de la Vila. Com cada any, 
els veïns podran degustar el gui-
sat a canvi de l’aportació simbòli-
ca d’un euro per cada plat, que es 
destinarà a Sant Vicent de Paül 
per a ajudar en la tasca solidària 
que realitza a la ciutat. 

JURAT D’EXCEPCIÓ
El concurs comptarà amb un ju-
rat d’excepció, com el sumiller 
del restaurant Mediterráneo i 
professor universitari, Sergio Ro-
dríguez; el professor de l’Escola 
d’Hostaleria de Castelló, Ignacio 
Porcar; el periodista i ‘blogger’ 

manifest la qualitat de l’oferta 
de restauració local i la poten-
cialitat de la gastronomia com a 
motor econòmic, amb una inicia-
tiva que vol millorar el volum de 
negoci dels nostres restaurants 
però, sobretot, posa a Vila-real en 
el mapa de la millor cuina», indi-
quen des de l’equip de govern.

 Més informació al web jorna-
dasgastronomicasvila-real.blogs-
pot.com. 

gastronòmic, Raúl Puchol; el 
‘blogger’ i comunicador espe-
cialitzat en gastronomia, Enri-
que Ballester; el carnisser Jaume 
Tordesillas, i la presidenta de 
l’Associació de Mestresses de Ca-
sa, Conchita Ibáñez. 

Els locals participants són Els 
Lluïsos, Al d’Emilio, La Olivere-
ta, El Gaucho, El Miso, Espliego, 
Bar Juani, Birbar, Pa Negre, Casi-
no, Los Maños i Defeli, que ofe-

riran menús des dels 12 fins els 
25 euros. «Esperem que, igual 
que en anys anteriors, els vila-
realencs i visitants de tota la co-
marca vinguen a la ciutat a de-
gustar aquest plat tradicional 
tan nostre, que ha sabut innovar 
i modernitzar-se mantenint la 
seua essència històrica i obrir-se 
al món, convertint-se en un refe-
rent», indica Ochando.

«Mengem a Vila-real posa de 

Societat
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L’Aula Mentor es consolida 
amb mig miler d’alumnes i 
25 àrees formatives

Després de tres anys en fun-
cionament, el programa de for-
mació a distància del Ministeri 
d’Educació, Cultura i Esport Au-
la Mentor s’ha consolidat a Vila-
real, i ho ha fet amb la incorpo-
ració de nous cursos per a seguir 
fomentant la formació i compe-
tències professionals dels veïns. 

L’alcalde, José Benlloch, i el 
president de la Fundació Caixa 
Rural, Enric Portalés, han fet 
balanç d’aquesta proposta for-
mativa de la qual han destacat 
el seu “èxit” i “utilitat” i també 
la inclusió de més tutories semi-

U presencials, “un element innova-
dor que contribueix a millorar 
la taxa de finalització del curs i 
evitar l’abandó”.

Vila-real figura com la ciutat 
amb més matriculacions de to-
ta la Comunitat Valenciana i és 
la número 15 nacional. Aquest 
2016 el curs s’ha tancat amb 
505 matrícules en els 153 cursos 
de les 25 àrees formatives que 
s’ofereixen i que estan en cons-
tant actualització.

Un dels tallers amb major èxit 
és el de Photoshop, que incorpo-
ra un mòdul d’inkjet específic. Portalés i Benlloch van presentar la nova oferta de la iniciativa a la localitat.

Un AUToBús LLAnçADoRA 
ConnECTA  LEs EsTACIons DE 
VILA-REAL I CAsTELLÓ

Els universitaris que acu-
deixen cada matí a l’UJI 
compten amb una connexió 
en transport públic, gràcies 
a l’acord aconseguit entre 
l’Ajuntament, a través de la 
Regidoria de Joventut, amb 
Renfe pel qual la companyia 
ferroviària posarà cada matí a 
la disposició dels usuaris de Vi-
la-real un servei d’autobús per 
a connectar amb l’estació de 
trens de Castelló. La connexió 
en llançadora és diària els dies 
laborables a les 8.20 hores.

U

En breu

ELs VEïns DEL BARRI DEL 
PILAR RETEn honoRs A LA 
PATRonA AMB MoLTs ACTEs

Els veïns del barri del Pilar 
van complir amb la tradició 
de retre honors a la seua pa-
trona, coincidint amb la jor-
nada festiva d’àmbit nacional. 
Una missa matinal seguida de 
la processó pels carrers del ba-
rri, amb acompanyament de 
l’Agrupació Musical Verge de 
Gràcia va centrar la progra-
mació.  La serenata va posar la 
guinda a la jornada carregada 
de devoció, alhora que va sa-
tisfer la celebració del 25é ani-
versari de l’entitat veïnal.

U

CAIXA RURAL oRgAnITzA 
UnEs VIsITEs PER A ConéIXER 
EL PATRIMonI ARTísTIC

La Fundació Caixa Rural, 
amb l’historiador local Jacin-
to Heredia, ha organitzat un 
seguit de visites a distintes re-
presentacions del patrimoni 
artístic de Vila-real, València 
i també de Portugal. Aquest 
mes de novembre serà el torn  
de conéixer la basílica i con-
vent de Sant Pasqual (dia 5) i 
una setmana després serà el 
torn del convent dels francis-
cans i capella del Crist. Del 13 
al 19 està previst el viatge a 
Portugal.

U

LEs RosARIEREs VIUEn AMB 
fERVoR ELs fEsTEJos AnUALs 
En honoR  A LA PATRonA

Les rosarieres han celebrat 
a l’octubre les festes anuals en 
les quals els 8.000 integrants 
han pogut demostrar la seua 
devoció a la Mare de Déu del 
Rosari. Els actes van començar 
amb el pregó anunciador i des-
prés van arribar tot un seguit 
d’actes religiosos i culturals en 
honor a la patrona com el trí-
duum o les processons. Entre 
els més destacats, les conegu-
des com la festa de les solteres 
i les casades. 

U

La Ruta de La tapa, 
davantaL d’HonoR com a cita 
gastRonòmica pRovinciaL

U La cita vila-realenca, la de major 
arrelament en la província, ha vist 
reconeguda la projecció i la qualitat 
de l’oferta amb el Davantal d’Honor 
Sabores Castellón 2016 en la categoria 

d’esdeveniment, organització o 
projecte.  El regidor de Turisme, Emilio 
M. Obiol, va destacar que el guardó 
reconeix «el treball del restauradors en 
una cita que segueix creixent».



Vila-real abre a la ciudadanía los 
VI Presupuestos Participativos
El objetivo es conocer qué actuaciones priorizan los vecinos para valorar su ejecución

La edil de Participación Ciudadana, Gemma Gil, explicó las fases del proceso que da protagonismo a los vecinos.

E l Ayuntamiento, a través 
de la Concejalía de Parti-
cipación Ciudadana, ha 
vuelto a dar voz a los ve-

cinos para sean partícipes en la 
toma de decisiones sobre los pro-
yectos que consideran que nece-
sita la ciudad para seguir avan-
zando, dentro de la VI edición de 
los Presupuestos Participativos 
bajo el lema Què fem? Proceso 
que comenzó el pasado 26 de oc-
tubre. 

“Un año más, hemos querido 
escuchar la voz de los ciudada-
nos, que es a quienes hay que 
proporcionar soluciones para sus 
problemas reales”, explica la edil 
Gemma Gil, que asegura que “los 
Presupuestos Participativos no 
solo permiten que participen en 
la toma de decisiones, diciendo a 
qué quieren que se destinen sus 
impuestos, sino que sirven para 

mejorar la comunicación entre 
la administración y el ciudada-
no, fomentan la solidaridad, el 
conocimiento de los presupues-
tos y de las competencias de cada 
área del Ayuntamiento, garanti-
zan la eficiencia y la eficacia de 
los recursos y mejoran la trans-
parencia”. 

Por ello, por sexto año conse-
cutivo, las personas mayores de 
16 años empadronadas en la ciu-
dad pudieron participar desde el 
26 de octubre en la primera de 
las tres fases, centrada en la reco-
gida de propuestas e ideas para 
mejorar la ciudad.

Hasta el 2 de noviembre, los 
vecinos pueden proponer ideas o 
proyectos, bien sean inversiones, 
obras nuevas o de mantenimien-
to o propuestas de formación, de 
manera presencial en el área de 
Atención y Trámites. 
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La ConCEjaLía dE juVEntud 
rEdIsEña La Casa dEL tError 
Para aCoGEr más PúbLICo

Juventud ha renovado la exi-
tosa Casa del Terror, que orga-
niza con la asociación Rialla la 
noche de Halloween, para sor-
prender a los asistentes. La Casa 
del Terror se instaló, con la cola-
boración de la Escola Municipal 
de Teatre y la Junta de Festes, en 
la Casa de la Festa, para acoger a 
unas 500 personas.

U

breves

IGuaLdad E Isonomía LLEVan, 
Por tErCEr año ConsECutIVo, 
La IGuaLdad a Las auLas

Por tercer año consecutivo, 
la colaboración de la Concejalía 
de Igualdad con la Fundación 
Isonomía de la UJI, lleva a los 
colegios la campaña Igualdad 
en Ruta con el objetivo de pro-
mover la sensibilización y edu-
cación de los niños y niñas en 
materia de igualdad de género 
y no discriminación.

U

+ datos

 Tras la primera fase se celebra-
rá el Foro de Presupuestos Parti-
cipativos y entre el 16 y el 23 de 
noviembre se realizará la votación 
final, tercera y última parte del pro-
ceso, en la que los vecinos nueva-
mente podrán volver a intervenir, 
ordenando definitivamente las 
propuestas según sus preferen-
cias o la prioridad que les den. La 
información del proceso puede 
consultarse en la web http://pres-
supostosparticipatius.vila-real.es. 
“Queremos seguir dándole a los 
vecinos el protagonismo que me-
recen, sean o no de asociaciones”, 
afirma la edil de Participación.

U

Votación de las 
propuestas

mercadillo solidario de 
manos unidas en la casa de 
l’oli hasta el 6 de noviembre

U Manos Unidas ha abierto el 
mercadillo solidario con el lema 
‘Plántale cara al hambre: siembra’. 
El horario es de lunes a viernes, de 
10.00 a 13.00 y de 17.30 a 20.00.

La músICa Y La ImProVIsaCIÓn 
tIEnEn una CIta Cada juEVEs 
En Las jam sEssIons

Cada jueves desde el pasado 
13 de octubre, el disco-pub Co-
tton acoge unas ‘Jam Sessions’ 
abiertas a aquellos músicos o 
aficionados a la música que 
quieran improvisar junto con 
David Serrano y The Jam Ones. 
Los participantes pueden llevar 
sus instrumentos que se sumen 
a los de los organizadores.

U

EL HosPItaL dE La PLana 
amPLía su ConVEnIo dE 
CoLaboraCIÓn Con La aECC

El Hospital Universitario de 
la Plana y la Asociación Españo-
la contra el Cáncer (AECC) en 
Castellón y Vila-real han amplia-
do su convenio de colaboración 
con el objetivo de implantar en 
el centro sanitario nuevos pro-
gramas y respaldar a los pacien-
tes que presenten un diagnósti-
co oncológico.

U

Formación, tecnología, Cineculpable y la 
navidad centran la oferta de juventud

Alrededor de 40 actividades 
son las que organiza la Conceja-
lía de Juventud, de la mano de 18 
asociaciones de la ciudad, para el 
último trimestre del año, marca-
do por la celebración de eventos 
como ViLANeT y la variada ofer-
ta de propuestas para las fechas 
navideñas, como Nadalàndia o el 
Mensajero Real, entre otros. 

Para este mes de noviembre es-
tá previsto un ensayo abierto de 
Muixeranga, un taller de arcilla, 
seguirán los encuentros de vide-
ojuegos y se enseñarán Métodos 
para la búsqueda de empleo y se 
ofrecerá un curso de Manipula-
dor de alimentos para el comer-
cio. A ello se le añade el Cinecul-

U

El edil de juventud, Xavier ochando, ha detallado la oferta de actividades.

pable, que vuelve en su 19ª edi-
ción del 21 al 25 de noviembre 
con múltiples propuestas para 
los amantes de este género. 

Los talleres de construcción de 
cajas de nidos completan la pro-
gramación del mes, que seguirá 
con un diciembre marcado por 
actividades como el taller de 
adornos navideños, la feria Na-
dalàndia, la llegada del Mensa-
jero Real, el concierto solidario 
junto a la Unión Musical La Lira, 
o la actividad Contes a la llar del 
foc. 

El Dia més Curt, que se celebra-
rá el 21 de diciembre, coincidien-
do con el Día Internacional del 
Cortometraje; un taller de perio-

dismo; el curso de Manipulador 
de alimentos para la hostelería 
o el de TPC sector construcción 
(obra y pintura) clausurarán la 
programación junto a la activi-
dad El triangle de les Bermudes: 
interacció conscient. 

A todas estas actividades se su-
marán los cursos de iniciación a 
la radio, producción con Ableton 
Live, DJ Traktor con controlado-
res o DJ Djing con Ableton, ade-
más de la programación habitual 
de la Ràdio Espai Jove.

 Con todo, uno de los eventos 
con más reconocimiento es el fes-
tival Cineculpable que llega del 
21 al 25 de noviembre a varios 
puntos de la ciudad.



Esports
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L’edil d’Esports, Silvia Gómez, destaca l’esforç per a tenir una oferta completa.

El Servei Municipal d’Esport ofereix activitats i sessions per a tots els perfils d’edat en diferents disciplines.

més de mig miler de 
persones corren amb la 
puríssima a favor d’enach

U

La IV Cursa Solidària de la Puríssima a 
benefici de l’Associació de Malalties 
Neurodegeneratives per Acumulació 
Cerebral de Ferro (Enach) va ser tot 
un èxit amb més de mig miler de 
participants en les diferents categories: 
infantil, juvenil i absoluta. En la carrera 
llarga, de 5 quilòmetres, es va imposar 
Francisco José Hervás que va parar el 
crono als 16:24 minuts, seguit de Jorge 
Mora i Óscar González, mentre en 
categoria femenina va véncer Patricia 
Cabedo (18:24), seguida d’Eva Gimeno i 
Aixa Cantavella. La cursa, de dos voltes 
a un circuit, també es podria completar 
caminant sense límit de temps. Tot 
i que la pluja va aparéixer durant la 
vesprada, la cursa que forma part del 
circuit Carreres Populars Vila-real es va 
completar sense problemes.

la cursa solidÀria de 
smara pel poble sahrauí 
compleiX la cinQuena ediciÓ

U La cursa solidària pel poble sahrauí 
organitzada per Smara ha celebrat 
la cinquena edició per a recaptar 
fons i ajudar els campaments de 
refugiats del Sàhara. 

La Setmana de la 
Salut de la Dona 
porta diversos 
tallers i xarrades 

Vila-real ha acollit dels dies 
24 a 28 d’octubre la primera 
Setmana de la Salut de la Do-
na. Segona i tercera joventut. 

La iniciativa, organitzada 
per Clínica Medefis i Fisio Do-
na amb la col·laboració de les 
regidories d’Esports i Salut 
i Igualtat, ha oferit durant 
aquests cinc dies xarrades i 
tallers sobre diferents temes 
d’interés com psicologia, 
alimentació, exercici físic i 
sexualitat per a dones. Les jor-
nades es van realitzar a la Clí-
nica Medefis de la localitat.

La programació va co-
mençar el dilluns 24 amb la 
presentació, a les 16.30 hores, 
de la Setmana de la Salut de 
la Dona. Mitja hora més tard, 
va tenir lloc la conferència 
del metge especialista en me-
dicina familiar i comunitària 
de la Unitat d’Hipertensió i 
Risc Cardiovascular Vicente 
Pallarés, titulada «Millora la 
teua salut cardiovascular: la 
importància de l’exercici». 
El dimarts, la llicenciada en 
Bioquímica Nadine López va 
oferir una xarrada centrada a 
conéixer si «Tenim una bona 
alimentació?» El dimecres, a 
més de la ponència de la fisio-
terapeuta Mireia Font, «Par-
lem del nostre sòl pelvià», van 
haver-hi dos tallers pràctics al 
Centre de Tecnificació Esporti-
va. El dijous, la comare Gloria 
Ramírez va parlar sobre «La 
sexualitat de la dona» i com a 
clausura, va tenir lloc a la ma-
teixa hora la xarrada «Per què 
canviem?»

La inscripció va ser gratuïta 
per a les assistents.

U

L’SME incopora 800 nous socis i queda, 
per segon any, sense llista d’espera 
El Centre de Tecnificació Esportiva i l’acord amb els gimnasos permet atendre la demanda de la ciutadania

P er segon any consecu-
tiu, el Servei Municipal 
d’Esports (SME) ha donat 
cabuda a tots els nous so-

cis que havien sol·licitat plaça. La 
regidora d’Esports, Silvia Gómez, 
ha confirmat que enguany tam-
poc hi ha llista d’espera ja que 
s’ha produït l’entrada de 800 no-
ves sol·licituds. Un fet que situa 
la xifra total de socis de l’SME per 
sobre dels 6.000, ja que en la pas-
sada temporada eren uns 5.500 
els inscrits. 

En l’apartat d’activitats, la 
Guia Esportiva contemplava més 
de 30 classes i prop de 3.000 pla-
ces en activitats de salut, com 
ara natació, aigua-salus, ioga o 
pilates; ‘fitness’, amb sessions de 
GAP, cicle-ritme, ‘kangoo-power’ 
o aeròbic; i sessions específiques 
per a majors o per a xiquets i jo-
ves.

L’Escola de Natació, amb clas-
ses distribuïdes en grups d’un 
dia per a atendre la demanda i 
reduir, alhora, els costos, és un 
altre dels pilars de la campanya 
esportiva, que es completa amb 
les lligues locals, l’esport a l’aire 
lliure o el grup SME Runners. 
Les activitats i lligues se sumen, 
a més, als socis amb els quals 
compta l’SME.

A més de comptar amb les 
instal·lacions de la piscina Yure-
ma Requena, l’obertura de la del 
Centre de Tecnificació Esportiva 
ha permés, un any més, acabar 
amb la llista d’espera. Així ma-
teix, el conveni amb els gimna-
sos locals ha ajudat a oferir més 
places per a activitats.

A més, des de l’equip de govern 
es treballa per a obrir la piscina 
de l’antic gimnàs Aquaesport, 
que el consistori ha llogat per 
a obrir un centre comarcal de 
teràpies de rehabilitació, Aqua-
salud de la Plana, i es valora la 
viabilitat tot i que disposarà de 
la col·laboració de la Generalitat, 
a través de l’Hospital de la Plana, 
i també se sol·licitarà ajuda a la 
Diputació.

Gómez va recordar que l’SME 
manté els preus més baixos de la 
contornada, amb diferents mo-
dalitats de quotes i descomptes 
i bonificacions per a usuaris que 
acrediten una situació d’atur de 
llarga durada o discapacitat.



S’aproxima un altre any el 25 de nov-
embre, dia per a combatre la violència 
de gènere, un tipus de violència física 
o psicològica exercida cap a les dones, 
pel simple fet de ser-ho. Aquests tipus 
de violència impacta de manera nega-
tiva a la identitat i benestar social, físic 
o psicològic de les dones.

Per al Partit Socialista, la igualtat en-
tre dones i homes és un principi fona-
mental, i davant d’aquest tipus de vio-
lència no volem ni podem romandre 
impassibles.

Perquè la violència de gènere si-
ga eradicada, hem d’educar des de la 
igualtat des de ben menuts i menudes, 
per això un altre any l’Ajuntament de 
Vila-real amb la col·laboració de la Fun-
dació Isonomia de la Universitat Jaume 
I ha estat realitzant tallers en totes les 
escoles públiques de la nostra ciutat, 
amb el lema IGUALTAT EN RUTA, amb 
l’objectiu de fomentar valors igualita-
ris i educatius com la corresponsabili-
tat, l’ús no sexista dels jocs, l’elecció 
igualitària de professions, la coopera-
ció, la resolució pacífica de conflictes 
i les relacions, mitjançant dinamitza-
cions i animacions amb materials edu-
catius. 

I per als més majors, realitzem una 
campanya de prevenció de la violència 
de gènere en tots els instituts de Vila-
real, tant públics com concertats.

Però malgrat els esforços que anem 
realitzant des de les administracions, 
la violència de gènere continua estant a 
l’ordre del dia. En el que portem d’any 
33.593 dones han estat registrades com 
a víctimes de la violència masclista, un 
8,8% més que l’any 2015.

pacte d’estat
Per això és necessari que el govern en 
funcions aprove el més aviat possible 
un gran pacte d’Estat que compte, amb 
la complicitat i el compromís de tota la 
societat civil per eradicar aquest gran 
problema públic. És imprescindible 
que des de tots els poders públics es 
done un impuls al pacte que es va pro-
duir l’any 2004 amb l’aprobació de la 
llei integral.

mecanismes necessaris
Els socialistes de Vila-real volem una so-
cietat que avance cap a la lliure violèn-
cia de gènere, que garantisca una res-
posta efectiva a les dones que pateixen 
violència, així com a les seues filles i 
fills, generant i oferint els mecanismes 
necessaris per a poder aconseguir-ho, 
perquè cal destacar que la violència de 
gènere no només afecta acaba amb la 
vida de desenes de dones cada any en 
el nostre país, sinó que trenca famílies 
senceres i, especialment afecta a cente-
nars de menors.

El 25 de Novembre commemorarem 
a Vila-real el dia per a combatre la vio-
lència de gènere on llegirem un mani-
fet aprovat per tots els partits polítics, i 
des del partit Socialista animem a tota 
la ciutadania a que participe d’aquest 
dia tant important.

Combatem la 
violència de 
gènere

PSPV

«Tot acte de violència basat en la per-
tinença al sexe femení que tinga o pu-
ga tenir com a resultat un dany o sofri-
ment físic, sexual o psicològic per a la 
dona, així com les amenaces de tals ac-
tes, la coacció o la provació arbitrària 
de la llibertat, tant si es produeixen en 
la vida pública com en la privada» De-
claració de les Nacions Unides en la De-
claració contra la Violència de Gènere

La societat, a pesar d’estar conscien-
ciada (o almenys dir-ho) d’aquesta pro-
blemàtica, segueix tapant-se els ulls 
davant els micromasclismes instaurats 
en la nostra societat. Els termes ‘puta’, 
‘marimacho’… continuen estant pre-
sents en la nostra societat, i no només 
en els nostres majors, sinó  també en 
els xiquets i les xiquetes.

El nombre de víctimes a falta de dos 
mesos perquè acabe l’any ascendeix a 
l’esfereïdora xifra de 40 dones. Però, 
nosaltres, considerem que no és una xi-
fra real. Els fills d’aquestes dones tam-
bé són víctimes, si mor algú més en el 
mateix assassinat, també és violència 
masclista. Per exemple, l’estiu de 2015, 
un home matava els seus dos fills, sa 
mare (l’àvia dels xiquets) i se suïcidava, 
després d’enviar cartes a tots els amics 
i coneguts dient com era de roïna la 
seua exdona. Aquests 3 assassinats no 
estan contemplats com a violència de 
gènere però ho són. A l’igual que el fa-
mós cas mediàtic de José Bretón, que va 
ser capaç d’assassinar els seus fills, es-
quarterar-los i cremar-los vius, només 
perquè la seua exdona sabera el que és 
perdre el que més estimes. Doncs bé, 
això és violència patriarcal. 

O també, recordeu l’estiu passat les 
dues joves que després d’estar sis dies 
desaparegudes apareixien enterrades 
en calç viva? Doncs va ser l’exnuvi 
d’una d’elles el que les va matar. Ací hi 
ha dues víctimes de violència masclis-
ta, no una. I així podríem continuar en 
un llarg etcètera.

Cada una tenia la seua història, però 
el que és segur és que ningú d’ells te-
nia cap motiu, res pot justificar la mort 
d’una persona a mans d’una altra, ni el 
sexe, ni l’edat, ni la raça, ni la religió… 

Però a totes aquestes víctimes direc-
tes i indirectes de la mort a mans de les 
seues parelles, cal sumar-li les nombro-
ses víctimes de violació. El cas de la xi-
ca violada en els Sanfermines per cinc 
joves, també és violència masclista. I 
cal sumar també totes aquelles dones 
que, dia rere dia, són excloses de la so-
cietat a mans dels seus homes, ja que 
la violència física és cura, la violència 
psicològica resta per sempre en el més 
profund de la persona.

Aquesta societat necessita urgent-
ment educar en el respecte i la igualtat 
als nostres infants i adolescents. Fer-los 
entendre que una relació es basa en el 
respecte i la confiança mútua i que les 
persones no som propietat de ningú.

Lluitem tots junts per a eradicar el 
masclisme en qualsevol de les seues 
formes de la nostra societat. Així viu-
rem en un país més just i més igual.

25N. Dia contra 
la Violència 
Masclista

Compromís

Benlloch continúa haciendo más 
honda su nefasta gestión. El alcalde 
que más prevé recaudar en contribu-
ción en la historia de la ciudad es el 
mismo que no se baja del burro y sube 
los impuestos para pagar sus caprichos. 
Ejemplos hay muchos: el Gran Casino, 
gastar 12.000 euros en comidas, dupli-
car el gasto en protocolo...

Y por mucho que se empeñe en bus-
car falsos enemigos y en hacer teatro 
de supuestas sentencias, la verdad es 
la que es: nuestro alcalde ha perdido el 
control del Ayuntamiento y ahora te-
nemos que pagar a escote su desastre. 
Mientras hacen todo esto, el equipo 
de gobierno ha recortado este año en 
ayudas de emergencia social, dejando 
claras sus prioridades y, rizando el ri-
zo, han creado un pufo de más de 1,1 
millones de euros. Cada día que pasa, 
el alcalde empeora la situación ya que 
ha decidido gastar más de lo que se in-
gresa y que, entre todos paguemos a 
escote estas actuaciones. Desde 2014 
que se le está advirtiendo que no pue-
de gastar más de lo que se ingresa, pero 
han seguido lo que ha provocado que 
quede intervenido el Ayuntamiento y 
se suban los impuestos y se apliquen 
recortes históricos.

Y por mucho que mientan, se están 
quedando desnudos ante la verdad: ca-
da empresario que no cobra y al que se 
le debe dinero debe saber que Benlloch 
tiene dinero para lo que quiere. Porque 
han hecho que más de 1.000 facturas 
entre 500 empresarios se queden en un 
cajón, un grave pufo que está arruinan-
do a los autonónomos. Son personas de 
Vila-real, con nombres y apellidos, que 
lo están pasando mal por las deudas 
del Ayuntamiento.

Aunque Benlloch trata de culpar a 
los demás, sus excusas ya no se las cree 
nadie. Si un ayuntamiento tiene pro-
blemas de dinero, ¿se gasta dos millo-
nes comprando el Gran Casino? ¿Con-
trata conciertos deficitarios? ¿Paga a 
una empresa más de 4.300 euros para 
que actualice el Facebook del SME? Son 
solo algunos ejemplos de que él único 
responsable del gran desastre es Ben-
lloch.

Ahora el alcalde ha decidido fulmi-
nar a su mano derecha, al concejal de 
Hacienda, Francisco Valverde, al que 
ha dejado caer para responsabilizarle 
del caos económico. Pero no debe enga-
ñar a nadie: cada decisión de Valverde 
está avalada por Benlloch y el desastre 
lo han creado entre los dos y aplaudi-
dos por su equipo de gobierno que ca-
lla y otorga.

Al caos económico se le añade el gra-
ve problema que ha generado con el 
urbanismo ya que ha decidido dejar 
caer todos los acuerdos y convenios y 
no trabajar para mejorar la ciudad. Lo 
único que han hecho ha sido bloquear 
el Plan General lo que está generando 
un grave caos económico que, sumado 
al bloqueo de los acuerdos, han gene-
rado una grave indefensión a la ciudad 
que, de nuevo, pagaremos todos.

El
desastre 
Benlloch

PP

En Ciutadans (C’s) no hem fet més 
que sumar des de la nostra arribada al 
Consistori, però això no significa que 
siguem condescendents, tot el contra-
ri. El nostre objectiu és ser responsa-
bles i aprovar les mesures sense tindre 
en compte qui les presenta.

Però, no sols ens hem dedicat a re-
colzar o rebutjar iniciatives, sinó que 
també hem sigut proactius presentant 
un bon nombre de propostes, totes 
elles constructives i pensant en el bé 
comú. No obstant, la gran majoria no 
han sigut benvingudes per l’equip de 
Govern, perdent una oportunitat per 
millorar        Vila-real.

En les últimes setmanes, hem vist 
com fruit de la pujada de l’IBI i de 
les retallades que ens han portat de 
la política de l’empastre a la política 
del desastre, se’ns ha acusat de no fer 
precisament el que duem fent des del 
minut un, propostes propostes i més 
propostes. 

I aquest mes, per a pal·liar precisa-
ment la pujada de la contribució en 
un 9’5 per cert, duem una altra alter-
nativa per a sumar. Així doncs, des de 
C’s apostem per unificar impostos i bo-
nificar el seu fraccionament. És a dir, el 
que volem és instaurar un nou sistema 
de pagament opcional i flexible, deno-
minat, ‘Pago la Carta’, i que ja té èxit 
en altres municipis. 

Aquesta modalitat consisteix en frac-
cionar el pagament fins a en 9 termi-
nis, de febrer a octubre, en funció de 
la periodicitat triada pel contribuent. 
D’aquesta manera, l’Ajuntament dispo-
sarà d’uns ingressos periòdics durant 
gran part de l’any, al mateix temps 
que s’ajudarà a les famílies a complir 
amb les seues obligacions tributàries, 
reduint l’import de les seues quotes i 
podent-se minvar, alhora, l’índex de 
morositat. 

Però, el més important de la mesura, 
és l’aplicació d’una bonificació a tot el 
qui s’aculla a esta nova modalitat, de 
manera que es contrarreste la pujada 
de l’IBI.

‘pago a la carta’ 
Cal destacar que el ‘Pago a la Carta’ ja 
es va tractar en febrer amb el compro-
mís de formar-se una taula tècnica per 
a estudiar-ho, tanmateix el bipartit va 
fer oïdes sordes. Per aquesta raó, en 
C’s vam decidir insistir, i més tenint 
en compte l’actual situació de puja-
da d’impostos, per la qual creiem més 
necessari que mai donar alternatives 
i facilitats als veïns de Vila-real per al 
pagament dels tributs. 

Per tant, queda clar que no hem vin-
gut a la política a figurar ni a tractar 
d’apuntar-nos el tant, perquè el tant i 
les medalles són dels ciutadans. El nos-
tre joc és un altre, no hem aterrat en 
l’arena per a ser el mateix, per a ser 
com la vella política. Hem aterrat per 
a dialogar, consensuar i modernitzar 
Espanya i cadascuna de les localitats 
on estem presents. Perquè C’s és una 
altra cosa. 

Alternatives 
als
impostos

C’s
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Teatre, música i exposicions 
tanquen l’any cultural a Vila-real
La Setmana Tàrrega, del 7 al 13 de novembre, és una de les cites més importants

El mestre Tàrrega rebrà homenatges de l’Orquestra de Pols i Pua, el conservatori Mestre Goterris i els escolars.

L a programació cultural de 
la recta final d’any arriba 
amb novetats, especial-
ment en l’àmbit teatral, 

sense oblidar les exposicions, 
els concerts i audicions, les con-
ferències i la Setmana Tàrrega, 
que ocuparà bona part del mes de 
novembre, a la qual se sumaran 
les propostes més típicament na-
dalenques. Aquest mes les obres 
previstes són ‘Pussy Koan ‘(dia 
5), ‘Eva i Adán’ (6) i ‘Cul Kombat’ 
(26) que arriben a les taules de 
l’Auditori i d’Els XIII, escenari en 
el qual també es representaran 
Pànic, el 3 de desembre, Las ma-
letas de Mi-mí, el dia 4, i El Quijo-
te, el dia 10. 

En l’àmbit musical, l’espectacle 
‘Diabolus in Musica’ arriba el 19 
de novembre i ja al desembre tin-
dran lloc una sèrie d’audicions 
acadèmiques i concerts de Nadal 
entre els quals es troben el Festi-
val Coral Ciutat de Vila-real. 

D’altra banda, del 7 al 13 de 
novembre se celebrarà la Set-
mana Tàrrega, amb un concert 
de ‘La integral de Tàrrega’, el 
dissabte 12 a la Casa dels Mun-
dina, que es repetirà un dia des-
prés a l’Auditori. El mateix es-
cenari acollirà el diumenge 20 
el concert ‘La Tàrrega i amics, 
35 anys d’història’, a càrrec de 
l’Orquestra de Pols i Pua. 

Ja al desembre, els alumnes 
del conservatori Mestre Goterris 
oferiran, el dia 15, una audició 
acadèmica de guitarra en home-
natge a Francesc Tàrrega. El ma-

teix dia, els escolars de Vila-real 
podran participar en l’activitat 
‘Conéixes Tàrrega?’, que es reali-
tzarà a l’Auditori, amb un conta-
contes i rondalla que explicarà la 
història del mestre.

VARIETAT
La Casa dels Mundina acull, el 
3 de novembre, la conferència 
«Dones i dictadura franquista: la 
història silenciada», organitzada 
per l’AC Socarrats. A més, la dan-
sa també tindrà el seu propi es-
pai amb ‘Mud Gallery, animales 
de hermosa piel’, el 12 de novem-

bre a l’Auditori. 
Tancaran l’agenda cultural 

l’exposició «20 anys del Concert 
de Nadal», del 2 al 18 de desem-
bre a la Casa de l’Oli i la revista 
parlada ‘Camino’ el dia 4.

Altres activitats que contempla 
la programació són l’exposició 
«Entre l’abstracció geometrit-
zant i la figuració gestual», que 
acull el Convent, espai d’art, fins 
al 8 de gener o la mostra «Viatge 
pel meu país», amb fotografies de 
Joan Antoni Vicent sobre el llibre 
de Joan Garí, a la Casa de Polo 
fins al 27 de novembre. 

La FiLharmònica ceLebra  
eL 25é aniversari amb 
concerts i conFerències

U La Filharmònica commemora els 25 
anys d’història. Dins del programa 
commemoratiu, la Fundació Caixa 
Rural va acollir la conferència titulada 
«Música i músics valencians».

roZaLén Presenta La 
seUa mÚsica en Un concert a 
L’aUDitori mUniciPaL

U La cantautora d’Albacete  va 
congregar centenars de persones que 
van gaudir dels temes inclosos en els 
àlbums ‘Con derecho a...’, disc d’or, i 
‘Quién me ha visto y quién me ve’.

mostra DeL XXXvi concUrs 
nacionaL De FotograFia 
sarthoU carreres

U L’Agrupació Fotogràfica de Vila-real 
Sarthou Carreres ha exposat a la Casa 
de l’Oli les imatges presentades en 
aquesta edició del certamen, amb 
treballs d’arreu del país. 
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Agenda

AssAig obert de MuixerAngA A 
lA plAçA MAjor A càrrec de lA 
conllogA-MuixerAngA

La muixeranga o ball dels va-
lencians forma part del folklore 
valencià. La Conlloga-Muixeran-
ga de Castelló estan decidits a 
recuperar-la a la nostra provín-
cia i per això ens oferiran aquest 
assaig obert perquè el puguem 
gaudir i fins i tot provar. Serà el 
divendres 4 a les 19.30 hores a la 
plaça Major.

U

ofereixen entrenAMent 
en ‘Mindfulness’ per A  lA 
recercA d’ocupAció

La Regidoria d’Economia i 
l’Agència de Desenvolupament 
Local organitza el programa infor-
matiu Entrenament en ‘mindful-
ness’ per a a la recerca d’ocupació 
(nivell inicial). Serà els dies 10, 
14, 21 i 28 de novembre, de 9.30 
a 13.30 hores al Viver d’Empreses 
de Vila-real i està subvencionat al 
100% per l’Ajuntament.

U

el club 32 orgAnitZA un 
tAller de fAbricAció d’ArgilA 
fAMiliAr A l’espAi joVe

El Club 32 organitza, el diu-
menge 13 de novembre, un ta-
ller per a elaborar diverses peces 
d’argila utilitzant la tècnica dels 
xurros. S’aconsella que els me-
nuts i menudes porten bata i va-
gen acompanyats d’un adult. La 
sessió s’impartirà a l’Espai Jove i 
tindrà un cost general de 3 euros 
i 2 euros per als socis. 

U

el festiVAl internAcionAl de 
curtMetrAtges ArribA A lA 19 
edició AMb Moltes ActiVitAts

Arriba el Festival Internacio-
nal de Curtmetratges que com-
pleix 19 edicions. L’activitat es 
desenvoluparà des del divendres 
18 fins al divendres 25 a l’Espai 
Jove i l’Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner. Vila-real 
s’ompli d’històries en menys de 
20 minuts, xarrades, activitats i 
els OFF culpables.

U

lA trAdicionAl firA de sAntA 
cAterinA tornArà A lA ciutAt 
el dArrer diuMenge de Mes

El dia 27, el diumenge més 
pròxim al 25 de novembre, Santa 
Caterina, se celebra la tradicional 
Fira de Santa Caterina, un mercat 
de caràcter prenadalenc amb més 
de 250 parades de venda de pro-
ductes d’artesania, alimentació i 
vinculats al Nadal que s’estén des 
de la plaça Major fins al barri de 
l’Hospital.

U

telèfons d’interés
AJUNTAMENT
Plaça Major s/n  .   .   .   .   .   .   .   .   .   .   .   .   .  96454700
PROP
Carrer Josep ramon Batalla, 38   .  .  964547170
CADASTRE MUNICIPAL
Plaça Major s/n quarta planta  .  .  .  964547001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
Carrer de Joanot Martorell, 62  .   .   .  964529356
POLICIA LOCAL
C/ de Josep Ramon Batalla, 62  .  .  .  964547010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
Carrer Josep ramon Batalla, 6 
planta baixa  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 964547060
POLICIA NACIONAL
Carrer de la Comunió, 1   .  .  .  .  .  . 964522100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA I MEDI AMBIENT
Carrer Ponent Baix, 65 pl . baixa  .   .  964547250
AGÈNCIA TRIBUTARIA
Avinguda del Mediterrani, 1 
planta baixa  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 901223344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Plaça Major s/n planta baixa  .  .  .  .  964547000
AUDITORI MUNICIPAL
Avinguda de la Murà  .  .  .  .  .  .  .  .  964547200
CÁRITAS
Carrer Calvari, 199 planta baixa .   .  964535343
CEAM VILA-REAL
Carrer Gamboa 29  .   .   .   .   .   .   .   .   .   .  964526897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí ermita s/n  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  964520073
CORREOS
Carretera d’Onda s/n   .  .  .  .  .  .  .  .  964530614

direccions d’interés
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Avinguda de Pius XII, 43: 964547232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
Carrer Martí l’Humà, 24: 964547233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Avinguda de la Murà, 14: 964547220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
Carrer de Solades, 25: 964547230
CASA DE L’OLI:
Plaça de Mossén Ballaster, 1: 964547222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Avinguda de 
la Murà, 1: 964547200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO:
Carrer de Joan Fuster, 33: 964547222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermitori de la Mare de Déu: 964547222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Plaça Major, s/n: 964547000
AMICS: Carrer Betxí, 49: 964547138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Plaça Colom, s/n: 964520838
CÀMARA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
Carrer Monestir de Poblet, 24: 964506661/964533681
CASA DE LA DONA: Carrer de Santa Sofia, 2: 964547160
FUNDACIÓ GLOBALIS:
Carrer Monestir de Poblet, 15 . Despatx 39: 964054522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: Carrer del Molí, 4-A: 964547140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: Carrer de la soledat, 27: 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: Carrer del Mestre Goterris, 11: 964521995
GD’OS, GESTIÓ D’OBRES I SERVEIS . Camí de Betxí, 26: 010 / 954547100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL:
Carrer València, 31-A: 964521341
FACSA: Carrer de Carles Sarthou, 10: 964527680
ESCOLA TALLER: Avinguda d’Europa, 34: 964500153

trenes
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
Dilluns a divendres a 6 .55, 7 .05, 7 .33 (CIVIs), 
7 .50, 8 .03 (CIVIs), 8 .20, 8 .33 . (CIVIs), 8 .57, 9 .20, 
9 .46, 10 .20, 10 .47, 11 .20, 11 .47, 12 .20, 12 .47, 
13 .20, 13 .47, 14 .20, 14 .47, 15 .03 (CIVIs), 15 .30, 
15 .47, 16 .04 (CIVIs), 16 .30, 16 .47, 17 .20, 17 .47, 
18 .20, 18 .47, 19 .03 (CIVIs), 19 .35, 19 .46, 20 .03 
(CIVIs), 20 .30, 20 .47, 21 .20, 21 .46, 22 .20, 22 .47, 
23 .30 . en fin de semana a las 8 .20, 9 .20, 10 .20, 
11 .20, 12 .20, 13 .20, 14 .20, 15 .30, 16 .30, 17 .20, 
18 .20, 19 .35, 20 .30, 21 .20, 22 .20, 23 .30 .

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
Dilluns a divendres a 5 .55, 6 .15, 6 .45 (CIVIs), 
7 .02, 7 .17 (CIVIs), 7 .35, 7 .47 (CIVIs), 8 .05, 8 .20, 
8 .55, 9 .20, 9 .50, 10 .20, 10 .50, 11 .20, 12 .00, 12 .20, 
12 .50, 13 .25, 13 .50 (CIVIs), 14 .15, 14 .30, 15 .05 
(CIVIs), 15 .20, 15 .35, 15 .50, 16 .20, 16 .50, 17 .20, 
18 .00, 18 .20 (CIVIs), 18 .25, 18 .50, 19 .15 (CIVIs), 
19 .20, 19 .50, 20 .20, 20 .50, 21 .20, 21 .50, 22 .30 . en 
fin de semana a las 7 .35, 8 .20, 9 .20, 10 .20, 11 .20, 
12 .20, 13 .25, 14 .30, 15 .35, 16 .20, 17 .20, 18 .25, 
19 .20, 20 .20, 21 .20, 22 .30 .

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
Dilluns a divendres a 6 .02, 6 .21, 6 .50 (CIVIs), 
7 .09, 7 .22 (CIVIs), 7 .41, 7 .54, 8 .10 (CIVIs), 8 .26, 
9 .02, 9 .26, 9 .56, 10 .26, 10 .56, 11 .26, 12 .07, 12 .26, 
12 .56, 13 .31, 13 .56, 14 .20 (CIVIs), 14 .36, 15 .11, 
15 .25 (CIVIs), 15 .41, 15 .56, 16 .26, 16 .56, 17 .26, 
18 .07, 18 .25 (CIVIs), 18 .31, 18 .56, 19 .20 (CIVIs), 
19 .26, 19 .57, 20 .26, 20 .56, 21 .26, 21 .56, 22 .36 . en 
fin de semana a las 7 .41, 8 .26, 9 .26, 10 .26, 11 .26, 
12 .26, 13 .31, 14 .36, 15 .41, 16 .26, 17 .26, 18 .31, 
19 .26, 20 .26, 21 .26, 22 .36 .
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PROMOVENT I POTENCIANT LA CREATIVITAT I EMPRENEDORIA JUVENIL

http://creative.provincia.pc.it/Default.asp?setta=EN

Ajuntament
de

Vila-real
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